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Spørgeskemaundersøgelse om udeservering 
 

Indledning 

Spørgeskemabesvarelserne er indsamlet gennem Vesterbro Borgerpanel i perioden den 4. juli til 
den 2. august 2023. Spørgeskemaet er blevet sendt ud på mail til de 2.600 medlemmer af 
Vesterbro Borgerpanel.  

I alt har 1.062 borgere deltaget i undersøgelsen. Der er 21 respondenter, som ikke har gennemført 
hele spørgeskemaet. Det betyder, at der er 1.041 respondenter, som har gennemført hele 
undersøgelsen. 

 

Samlet status 

 
 

Respondenterne fordelt på bopæl  
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1. Er der en udeservering i umiddelbar nærhed af hvor du bor?  

(Her menes om du fra din bolig kan se eller høre restaurationer, der har udeservering på 
Vesterbros fortove og pladser.) 

 
 
 

2. Hvornår har du sidst selv gjort brug af udeservering på Vesterbro? 

 
 
 
 

OBS. De følgende spørgsmål er vist med tre grafer hver, da de er krydset med 
respondenternes svar på, om de bor i umiddelbar nærhed til udeservering eller 
ej. Dette er for at kunne sammenligne eventuelle forskel i besvarelserne. 
 

De blå grafer er besvarelser for alle. 
De røde grafer er besvarelser for dem, der bor tæt på udeservering. 
De lilla grafer er besvarelser for dem, der ikke bor tæt på udeservering. 
 
 

3. Synes du alt i alt, at det er positivt eller negativt, at restaurationer kan have 
udeservering på fortove og pladser på Vesterbro? 
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4. Er der noget, du vil fremhæve som godt ved, at der er udeservering på 
Vesterbro? 

(Sæt gerne flere krydser) 
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4a. Tekstfelt til Andet-kategori i ”Er der noget, du vil fremhæve som godt ved, 
at der er udeservering på Vesterbro?” 
 
Kommentarer om, at det er godt for erhvervslivet 

• Bedre mulighed for lokale at drive forretning 

• Der er stor social bæredygtighed forbundet med at kunne servere ude. 

• Det bidrager til nogle resturatiners overlevelse og dermed liv på Vesterbro 

• Det er godt for erhvervslivet 

• Det kan øge cafeernes indtjening 

• Det skaber arbejdspladser = omsætning. 

• Det skaber en nødvendig meromsætning for den erhvervsdrivende 

• Det skaber omsætning 

• Skaber flere kunder i cafeer og restauranter 

• Større omsætning for resturanter og barer 
 
Kommentarer om, at det skaber liv og hører til storbyen 

• Bor i en storby og det følger med.      

• Byen ville ikke være det samme uden 
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• Byen ville være meget tillukket uden udeservering. Dette er byen heldigvis ikke 

• Dejligt med liv i byen 

• Det er spændende for vores turister 

• En by der emmer og summer af liv er grunden til at jeg valgte Vesterbro for 45 år siden 

• Godt for turisme 

• Jeg elsker "Leben" 

• kulturliv, hygge, god stemning, storby 

• København er en moderne storby. Uden udeservering er det ikke en by med liv i på samme måde. 

• Sport events på tv udendørs er sjovt 

• Udeservering er en del af det at bo i byen. Det er hyggeligt med liv (ikke at forveksle med larm) 
udenfor døren. Ellers ville jeg flytte til en stille villavej i en forstad eller i provinsen. 

• Udeservering er en del af følelsen af at være i en storby. 

• Udeservering minder mig om at jeg bor på Vesterbro (<3) og ikke i fucking Herning! 
 
Kommentarer om, at det skaber oplevelser og fællesskab 

• Det er blevet så godt på Enghave plads, hvor gællesskab og mangfolkelighed virkelig trives, samlet 
om alle pladsens/serveringsstedernes udenførs sommer aktiviteter, såsom jazzfestival, fodbold på 
storskærm osv. Fredags rulleskøjte disco i Enghaveparken + skøjtebane om vinteren, begge med 
musik og udeserverin var også rigtig hyggeligt og skabte liv og fællesskab for alle aldre på den gode 
måde 

• Det er dejligt at sidde et sted hvor man kan se og blive set. 

• Det er en god måde at være til stede i og opleve sine opgivelser 

• Det giver mulighed for at falde i snak andre mennesker på en uformel måde og knytte bånd med 
naboer, som er med til at skabe større sammenhold i lokalmiljøet 

• Det skabe fælleskaber, i en tid hvor mange er alene og ensomme. Det et sted at se folk ansigt til ansigt 

• fællesskab når folk møder hinanden tilfældigt 

• Gaden er alles og ikke boligejernes. Det føles demokratisk at haver udeservering. 

• Jeg bor alene, synes det er rart der er mennesker og liv omkring mig. Men det skyldes også at folk er 
glade og ikke hooliganagtigt fulde :) 

• man bliver i godt humør af at kunne se andre hygge sig 

• Man møder tilfældigt sine venner og naboer, og har spontant en hyggelig aften sammen! 

• Man støder nemmere ind i en nabo/bekendt/ven. Communitybuilding at kunne vinke når man cykler 
forbi 

• Social deling af gadens fælles rum. 

• Udeservering gør dig til del af det samlede miljø 

• vi danskere er meget lukket om os selv derfor er det godt de kommer ud ! 
 
Kommentarer om, at det skaber kontrolleret ophold og renhold 

• Eftersom klimaændringen er i gang, vil dette også påvirke folks adfærd omkring indtagelse af 
fødevarer i det offentlige rum. Udeservering minimerer uhensigtsmæssig adfærd med tomme 
madcontainere og madrester, da restauratører kan pålægges, hhv. selv er interesseret i et rent og 
ryddeligt udemiljø. 

• Flere toiletfaciliteter til bydelen generelt 

• holder romaer væk 

• problemet med især kebab-barer er at folk smider affald i gaden bagefter 

• Udeservering er med til at skabe kontrolleret ophold på den fede måde. Alternativet er folk, der 
vælter rundt i en brandert og knuste flasker mange steder. 

• Udeservering frigør flere pladser indenfor. 

• Udeservering sikrer at folk ikke sidder alle mulige andre steder, hvilket resulterer i skrald de ikke tager 
med når de går og glasskår fra vin og/eller ølflasker. Udeservering sikrer også at der er færre 
privatfester i lejlighederne der larmer endnu mere 

 
Kommentarer om det positive ved at være udendørs 

• dejligt at folk sidder ude hele året rundt 

• Det er rart at kunne få lidt luft, mens man spiser 

• I dette land med en meget lang og kold vinter, er det godt for folkesundheden at kunne opholde sig 
udenfor i sommerhalvåret 

• Med så få måneders vejr til at sidde ude i, er det enormt vigtigt med udeservering forår og sommer. 

• Udeservering er godt til caféer og restauranter om sommeren. Men bør ikke foregå længere end til kl. 
09:00 og er kun til gene når det benyttes af barer til langt ud på natten. 
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Kommentarer om problemer med udeservering 

• Det er svært at svare positivt. Ja de elementer i nævner kan være positive, men i lige så høj grad 
negative. 

• Det bliver lagt til et enten eller i denne spørgerunde. ØV! 

• Problemet er når der er for mange cafeer med udeservering, som er klumpet sammen. 

• Men der er så mange af dem, og vi er trods alt nogle der går på arbejde. 

• Det er ok i dag timerne. I mindre omfang end nu 

• Det er ok, hvis der er plads til det 

• I begrænset omfang og tidsrum 

• Det er svært som fodgænger at komme forbi på fortovet. Gæsterne bliver irriterede, hvis man 
kommer for tæt på dem. 

• det er mange steder svært at komme forbi på fortorvet ved udeservering 
 
Kommentarer om ønske om indførsel af rygeforbud 

• Der måtte gerne forbydes rygning på caféer udendørs 

• Det ville være rart, hvis det var forbudt at ryge ved udeservering 

• Lav rygeforbud 

• Rygerne skal helt væk. 

• Rygning burde være helt forbudt i forbindelse med udeservering, ganske som indendørs. Rygning 
generer både andre gæster og folk, der opholder sig i boliger og virksomheder omkring og over 
restauranten 

• Rygning bør ikke være tilladt - generende 
 
 

5. Er der noget, du vil fremhæve som dårligt ved, at der er udeservering på 
Vesterbro?  

(Sæt gerne flere krydser) 
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5a. Tekstfelt til Andet-kategori i ”Er der noget, du vil fremhæve som dårligt ved, 
at der er udeservering på Vesterbro?”  
 
Kommentarer om larm 

• Absalon har haft udearrangementer med højttalere. Og udestøj efter afsluttede arrangementer. 

• Den totale mangel på ansvar for oprydning og larm fra resturanternes side er skræmmende. Det 
samme gælder Københavns kommunes fraværd med at sikre at borgerne kan have en hverdag hvor 
hensynet til de liberale erhverv altid overstiger hensynet til borgerne. 

• Det er især de sene timer. Der bør være en grænse kl. 22 på hverdage i beboede områder.  

• Det er svært at danne sig et billede af støjniveauet på udeservering når man ikke bor velsiddende af. 
Det eneste jeg har oplevet som negativt er at den kan fylde som forbipasserende når de der gør brug 
af udeserveringen har indtaget alkohol. 

• Det handler også om, at gæster tager deres drikkevarer med udenfor sent om natten (fra midnat - kl. 
5), og sætter sig på barens bænke og stole udenfor og larmer højt. Så selv om der ikke længere er 
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udeservering på disse tidspunkter, så larmer det stadig rigtig meget, fordi barerne ikke prøver på at få 
folk til at larme mindre. 

• Det larmer også efter 24, da folk bliver hængende der hvor de har mødtes, også på hverdage. Sover 
3-4 nætter om ugen med ørepropper pga fest-larm 

• Det larmer også for meget om natten ‐ folk bliver hængende efter lukketid 

• Det larmer særligt meget efter 24.00 i weekenderne 

• Efter 24 må de gerne skrue lidt ned. Men frem til 23ish er ok. 

• Jeg er ikke selv generet af larm fra udeservering, dér hvor jeg bor, men der er steder, hvor jeg ville 
være ked af at bo ift. den uundgåelige larm, som følger med udeserveringen. Særligt de steder, som 
har udeservering efter kl. 22. Men selv ville jeg også være ked af for meget larm efter kl. 20/21. Og 
særligt på hverdage. 

• Jeg forstår at det forstyrrer nogen og der skal tages hensyn. 

• Jeg kan ikke have en samtale i mit eget hjem, hvis min vinduer er åbne pga af larm fra Riga baren 

• Kun irriterende hvis de spiller musik. Især ting bas. 

• Larm på hverdage når mam skal sove 

• Man skal være opmærksom på det ikke støjer efter 21.00 

• Mange restauranter samler ikke deres borde og bænke sammen efter lukketid og det bliver til private 
fester hele natten 

• Medfører efterfester 

• men kan ikke have liv uden larm, fokus skal blot være der hvor der er en spidsbelastning om aftens, så 
spørgsmålet er også udendørs servering er mange ting, og her taler vi vel kun hvor der opstår 
formeget larm 

• Nogle enkelte gange er der meget larm i de sene timer. Men oftest ikke. 

• Når de sætter en højtaler ud og spiller musik så deres egne gæster kan høre, men når man går forbi 
bliver lydbilledet til ulidelig kakkofoni af  musik mellem den ene og den anden cafe. Musik fra 
højtalere skal være forbudt ved udeservering. Også tricket - vi spiller musik inde, og holder døren 
åben. Det med forskellig slags musik der bliver blandet sammen er en grund til at hade udeservering. 

• Problemer med larm er størst om natten 

• respektløst overfor beboeres ret til fred og ro 

• synes ikke Absalon skal bruges til nat diskotek/bar - selvom der er kommet mere styr på det nu! 

• Udendørs service fx øl efter midnat forstyrre 

• Udeservering af udelukkende alkoholiske drikke skaber larm i de sene timer. 

• Udeservering betyder at festerne tit fortsætter på pladserne efter at restauranter/barer er lukket. Det 
forstyrrer og larmer meget, også i hverdage 

• Udeservering eller ej - så er der konstant larm om aftenen, når rygerne tvinges ud på fortovet. 
Bluetoothhøjttalere på Enghave Plads har heller ikke noget med udeserveringen at gøre,men er til 
stor gene døgnet rundt. 

 
Kommentarer om, at udeservering fylder og dominerer pladsen i byrummet 

• cafeer m.fl. bør betale for de arealer de anvender til kommunens fælleskasse 

• De fylder måske ikke for meget lige nu, men jeg synes grænsen er tæt på nået, ift. Vesterbro Torv og 
Enghave Plads. Jeg synes ikke det som udgangspunkt skal være et must at det skal koste penge at slå 
sig ned på byen pladser. Men en mulighed hvis man vil serveres for. 

• Det er kun på hjørnet af Sundevedsgade og Enghavevej jeg oplever at udeservering spærrer, men det 
skyldes hovedsagelig at fodgængerovergangen er placeret helt åndssvagt ift. fortorvet på 
Sundevedsgade ( den burde være i forlængelse heraf, og ikke som nu, hvor man lige skal et par skridt 
tilbage op ad Enghavevej). 

• Der bør sættes flere sociale bænkeborde ud, så dem der ikke har råd til at gå på dyre cafeer har 
mulighed for at tage sin egen kaffe med ud og bruge byrummet, fx på Enghave plads, hvor der altid 
mangler bænke når vejret er godt. 

• Der er nogle få steder hvor udeserveringen fylder lidt for meget bl.a. Vesterbros Torv og "Stempel" 
ved Enghave Plads 

• Der inddrages for mange parkeringspladser 

• Der skal mærkes af, evt med bånd, hvor gæsterne kan opholde sig, og hvor de ikke kan. 'Madklubben' 
på Vesterbrogade er et eksempel, hvor 'partyzonen' til tider gør det umuligt at passere uden at vige 
ud på cykelstien. Svagtseende og gangbesværede med rollator har ikke en chance. Dog kan det 
samme siges omkring cykelparkeringen ved Føtex på Vesterbrogade, samt Netto i Matthæusgade. 
Problemstillingen er ikke for eller imod udeservering, men folks generelle indstilling, hvad angår at 
færdes i det offentligt rum. Måske er det snarere en kampagne for pli og almen dannelse, der skal til. 

• Det er efterhånden blevet svært at passere med fejs barnevogn 
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• Det er fint, men der skal også være sikkert at færdes, så fodgængere ikke tvinges til at gå hvor cykler 
kører eller på vejen 

• Det er ikke altid, men nogle gange står bordene og stolene i vejen for passage. 

• Det er ikke trygt at skulle kante sig forbi berusede gæster. 

• Det følges nogle gang som om restauranterne og brugere af udeservering på fortovene, og i mindre 
grad pladserne, må fylde så meget som de har lyst til at fylde. 

• Det giver dårligere tilgængelighed 

• det handler om omfang 

• Det kan svært som ikke gæst eller social udsat at benytte en offentlig plads med udeservering som 
nemt kan fylde hele pladsen, og der skal helst være plads til alle, så på den måde skal man måske 
tænke over nogle rammer for udeservering på offentlige pladser. 

• Det kapitalisere brugen af byen, at skulle sidde på en cafe og drikke kaffe, hvis man vil sidde i solen, 
fremfor at det var en offentlig bænk 

• Det optager parkeringspladser, som der i forvejen er mangel på 

• Enkelte steder har mængden af serveringsborde taget overhånd. Især Stempel på Enghave Plads. Alt 
for massivt (og meget grimme møbler). 

• Enkelte udeserveringer fylder for meget. Generelt er det dog et passende niveau. 

• Folk omkring udeserveringen (Eks. Folk der snakker med folk der sidder ned), er ofte i vejen på 
fortorvet eller snakker videre mens de går over en vej uden at se sig for… 

• For at præcisere: det er de store cafeer og spisesteder der får lov til at fylde for meget, f.eks. på 
Enghave Plads eller spisestederne på Vesterbros Torv. På fortovene kan de små cafeers udeservering 
godt være svær at passere, men det generer ikke på samme måde, fordi de i forvejen ikke tager så 
meget plads 

• Fylder nogle steder for meget - mangler afgrænsning f.eks. markering på fortovet hvor der må være 
møbler 

• Få restauranter (fx Sliders & Elmo v. Enghaveplads) forstår ikke, at udeservering er et privilegium, og 
behandler fortovet som deres ejendom 

• Generelt er restaurationerne gode til at sørge for plads til passage, men enkelte steder ikke så meget. 

• Handicap kørestole er svært at navigere 

• Jeg er mest irriteret over de butikker, som holder et arrangement pga nye varer, som har mange 
mennesker stående ude på fortovet uden at have plads til det. Mennesker som står med et glas vin i 
hånden i store klumper og larmer i timevis med højt musik fra butikken. Det er et kæmpe problem 

• Jeg synes at det er for meget, når en kæde som Stempel sidder på så stor en del af en offentlig plads. 
Men i de fleste tilfælde er der en god balance. 

• Jeg synes at enkelte caféer får lov at fylde for meget fx Café Trold og der er ingen æstetik. 

• Jeg synes, der er nogle steder, hvor møblerne fylder for meget, når restauranterne er lukket, og 
steder hvor det ikke bliver respekteret, at man skal kunne komme forbi med barnevogne, kørestole 
osv. (man nærmest føler, at man går igennem en café, når man skal forbi 

• Kan fylde for meget 

• Kan være vanskeligt at passere for barnevogne, klapvogne, kørestole, rolatorer ect. 

• Kun på Vesterbro torv, hvor restauranterne har okkuperet fortovet 

• Kun visse steder! Bl.a. madklubben på Vesterbrogade! 

• Lavthængende markiser (markiser som er rullet ud over udeserveringen og rullet for langt ud) kan 
være farlige for svagtseende og folk der går og kigger ned i telefonen!!!!! 

• Meget svært at passere med barnevogn - og gæsterne tager ikke hensyn 

• Nogle enkelte steder fylder det for meget på fortovet 

• Nogle enkelte steder kan det være svært at komme forbi som fodgænger 

• Nogle pladser er mere egnede til udeservering end andre, og nogle steder i bydelen bør stadig 
forblive frie for udeservering. Litauens Plads eks, der er klemt inde mellem travlhed på hhv Sdr Blvd 
Istedgade, burde være et “frirum”. 

• Nogle steder fylder det for meget på fortovene.  

• Nogle steder fylder udeservering for meget, specielt ved 2-3 cafeer efter hinanden 

• Nogle steder kan det fylde lidt for meget på fortovet, men ikke generelt 

• På de store pladser er der for proppet og der er klemt for mange borde ind.  

• På smalle fortov bør også rullestole, folk m rollator og krykker kunne komme forbi 

• Restauranter og barer fylder for meget på fortovet på Istedgade og Enghave Plads efterhånden. Det 
er svært fremkommeligt nogle steder på Istedgade og det kan undre at offentlige gader og pladser 
indskrænkes arealmæssigt så meget af private erhvervsdrivende. 

• Sikre at indretningerne af uderum passer til området og byen. 
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• Stempel på Enghaveplads, kører lige til grænsen med alt. Og mange shawarma-barer mangler 
udendørs skraldespande. 

• Stempelbar på Enghave plads fylder for meget. 

• Særligt strækningen Dannebrogsgade og værnedamsvej fylder borde og stole for meget, og 
kombineret med de cykelstativer der er, er det til tider meget svært at passere 

• Udeservering breder sig ud på p-pladser - enten direkte eller ved at cykler parkeres der når der ikke 
er plads på fortovet. Derudover giver åbne døre og vinduer problemer i og med at høj musik indefra 
breder sig ud og op i lejlighederne ovenfor 

• Udeservering fylder for meget på Vesterbros Torv 
 
Kommentarer om rygning 

• Cigaretrøg som trækker opad og ind i vinduerne i beboernes lejligheder 

• Der bliver ofte røget uden respekt for andre 

• Der er stadig gener fra rygning selvom det er bedre at rygning foregår udenfor end indenfor 

• Der ryges udenfor og det stinker oppe i lejligheden når man boroverxen cafe 

• Det bør ikke være lovligt at ryge ved udeservering. 

• Lugten af røg og smøg 

• Oplever kun rygning som gene 

• Rygere ødelægger den gode oplevelse - hvor længe skal vi blive ved med at tilgodese et personligt 
valg, som en menneskelig ret, som vi andre skal hentes af? 

• rygerne 

• Rygning 

• Rygning 

• Rygning burde forbydes ved udeservering 

• rygning generer også udendørs når der er nok rygere samlet 

• Rygning kan genere 

• Rygning og røg ind ad vinduerne fra udeservering er et problem 

• Røg gener, vi kan ikke have vores vinduer åbne 
 
Kommentarer om øget affald 

• Affald fra udeservering (bortfløjne servietter, skodder osv) 

• Affald og mågerne er et problem, især når de flyver ned og stjæler maden, måske kunne man lade en 
naturlig fjende i form af en eller flere kontrollerede høge flyve rundt i kvarteret, når mågerne yngler, 
for det vil afholde dem fra at lægge æg, så de derved finder nye tilholdssteder 

• Affaldsortering - de må godt rydde bedre op efter dem selv 

• Der bliver ikke altid ryddet op 

• Der bliver smidt affald. Tiltrækker fugle 

• Der er ret beskidt og cigaretskod ved caféer i weekenden. De skal gøre rent efter deres gæster 

• Der er tit meget skrald i gaderne om morgenen 

• der ligger for meget skrald og affald udenfor spandene/containerne 

• Desværre er restauranterne rigtig dårlige til at rydde op efter deres gæster og det giver meget affald 
på gaden.  

• Det giver måske lidt ekstra affald i gaden - specielt omkring bænke ved take-away steder 

• Det kan generere affald 

• Det sviner meget udenfor Stempel på hjørnet af istedgade/enghave plads - særligt I de sene timer 

• For meget skrald på gaderne 

• Giver mere skrald/oprydning 

• Jeg synes faktisk det værste ved udeservering er affald inkl. skodder. 

• restauranterne holder ikke fortove og pladser fri for affald fra restauranterne / caféerne 

• Restauratørerne bør sikre at der er fjernet skrald og glasskår efter deres gæster efter endt arbejdsdag 

• Smadrede flasker og glas på fortov og gade 

• Take away produce too much trash all over the place 
 
Kommentarer om folks adfærd 

• Der mangler toiletter nogle steder, fx lithauens plads hvor der bliver tisset i alle hjørner og porte. 

• Hos os kundernes transport hjem fra byen største problem. Højlydte, smadrede flasker, utryghed. Og 
folk slår sig ned og drikker videre på bænke etc på gaden lige foran vores vinduer. 

• Jeg vil ønske folk generelt opførte sig mere hensynsfuldt (i alle sammenhænge i forbindelse med "gå 
i byen liv") altså gav plads, talte pænt og høfligt til andre og IKKE MINDST var bedre til at rydde op 
efter sig.  
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• nogle tisser i porte på vejen hjem 

• Udefra kommende og turister er hæmningsløse og ødelægger den positive side af udeservering 
 
Kommentarer om varmelamper 

• At det er tilladt at tænde varmelamper året rundt i en by som i øvrigt fremhæver hvor klimavenlig 
man er. Det er virkelig svært at forstå. Forbyd varmelamper - i særdeleshed  om vinteren 

• Varmelamper bør ikke være tilladt - energifrås. 

• Varmelamper bør ikke være tilladt. 
 
Andre kommentarer om problemer ved udeservering 

• det er legitimt at mene, at udeservering kan være et problem 

• Antallet af cafeer øges, så det kræver behændighed 

• Det er en svær balance mellem at give liv og dominere 

• Det får huspriserne til at stige, fordi her er så dejligt og hyggeligt at alle gerne vil bo her! 

• Jeg savner generelt, at der bliver skelnet ift. typen af udeservering: [1] Der er en verden til forskel på, 
hvor tæt på nærmeste beboelse, en udeservering befinder sig [2] der kan være mange el. få borde 
ift. udeservering. Dvs. stor forskel på niveauet af larm.  [3] endeligt er der også væsentlig forskel på, 
om det drejer sig om en cafe el. fx en ølbar. nuancer, plz :) 

• Resulterer i trafik og parkering fra for mange mennesker fra oplandet 
 
Kommentarer om det gode ved udeservering 

• Da jeg ikek selv bor klods op af udeservering oplevr jeg ikke de eventuelle gener der kan være 
forbundet med sen udeservering. Så for mig på min matrikel er der "intet dårligt" 

• Cykelparkering på fortorvet er til større gene end udeservering nogensinde bliver. 

• De lukker for tidligt! Jeg så gerne der var udeservering til kl. 1 eller 2.  

• De problemer der måtte være møde jeg ikke i min dagligdag/-nat 

• Der er for meget bil-/knallerttrafik ved siden af 

• Det er fint med udeservering, der skaber god stemning og gør byen kosmopolitisk 

• Det er ok med fordele og ulemper. 

• Larmen fra børnene på skolerne larmer for meget, der bør sættes organiske lydmure op, især hjørnet 
af Vesterbro ny skole og Ny Carlsberg vej 

• Meget få kan ikke finde ud af at følge reglerne 

• Udeserveringstjenerne bliver udsat for påkørsel af cyklister, der ikke tager hensyn til 
 
 
 

6. Har du været generet af, hvor meget udeserveringen fylder på smalle 
fortove?  

Med det nye administrationsgrundlag stilles der forslag om at ændre praksis på smalle 
fortove, så der skal være fri passage på minimum 0,8 meter, svarende til bredden på en 
kørestol. 
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7. Er der et specifikt sted på Vesterbro, hvor du mener, at udeservering fylder 
for meget?  

(Åbent tekstfelt) 
 
Kommentarer om Vesterbrogade 

• Burger palace har for mange biler og parkeret, så beboerne ikke kan parkere. 

• Fra værnedamsvej og ned mod vesterbro torv. 

• Fx på Vesterbrogade er der flere steder, hvor det er svært at passere på fortovet 

• I starten af Vesterbrogade 

• Ja! Vesterbrogade fra Gasværksvej til Værnedamsvej pga. for smalle fortorv. Men det er hyggeligt at 
folk sidder ude!  

• Langs gaderne, ikke på pladser. Fx Vesterbrogade, Istedgade 

• Langs Vesterbrogade 

• langs vesterbrogade især fra torvet og til værnedamsvej 

• Lidt efter Føtex på Vesterbrogade 

• Lige foran min lejlighed, hvor det er svært at passere på fortovet (hotpot Republic). Og andre steder 
på Vesterbrogade, hvor det kan blive lidt farligt, når folk trækker ud på cykelstien. Dog er ude 
servering et lille problem sammenlignet med stilladser o. Lign. 

• Madklubben Vesterbro eksempelvis. For stor del af Enghave plads og Vesterbro torv 

• Måske kunne man nævne Vesterbrogade. Men problemet er efter min mening at fortovene er for 
smalle. 

• Nogle steder på vesterbrogade er er lidt salt mellem udeserveringen og cykelstien 

• På almindelige smalle fortorve a la Vesterbrogade, Enghavevej osv. Her oplever ofte at skulle ud på 
cykelstien for at passere. 

• På fortorvet op mod Det Ny Teater 

• På Vesterbrogade, mellem Værnedamsvej og Bagerstræde 

• På Vesterbrogade, steder hvor det ikke giver mening at sidde at glo på Vesterbrogade 

• Restaurant Delphine 

• Restaurant hot pot 

• Teaterpassagen, Vesterbrogade lige numre 40 til Værnedamsvej 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 54-66 

• Vesterbrogade 58-62, California Kitchen og Madklubben, især førstnævnte 

• Vesterbrogade ca fra Bagerstræde til Føtex 

• Vesterbrogade ect. 
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• Vesterbrogade er en lang forhindringsbane. 

• Vesterbrogade fra gasværksvej til Føtex 

• Vesterbrogade mellem Bagerstræde og Værnedamsvej 

• Vesterbrogade mellem Bagerstræde og værnedamsvej 

• Vesterbrogade mellem Vesterbro torv og Værnedamsvej 

• Vesterbrogade mellem Værnedamsvej og Teaterpassagen 

• Vesterbrogade ml Stenosgade og Værnedamsvej 

• Vesterbrogade ml Vesterbros torv og værnedamsvej. Borde spærrer den ene halvdel af fortorvet, 
tværstilte cykler den anden halvdel. Stykket er blevet gjort fundstændigt ufremkommeligt 

• Vesterbrogade ml. Bagerstræde og Værnedamsvej (især omkring Madklubben) , ved Det Ny Teater 
og Værnedam 

• Vesterbrogade overfor det gamle bymuseet 
 
Kommentarer om Istedgade 

• Både på Istedgade og Vesterbrogade, bliver reglen 1,5 meters fri passage ved udeservering, ofte 
brudt 

• Dele af Istedgade kan være svære at passere med barnevogn, men det finder man ud af. Det er dejligt 
med en gade hvor der er liv 

• Der er et par stykker, som har både bord langs deres mur og forskellige rækker lange bord tæt på 
kantstenen, så skal man gå gennem dem....der burde være afstand min. 2-3 m mellem og tror ikke 
der er (det er især det store vestlige fortov på Istedgade men der er også lignende situationer på 
Vesterbrogade og Sønder  Boulevard) 

• Enkelte steder på Istedgade 

• Enkelte steder på Istedgade 

• Flere steder på Istedgade 

• Flere steder på Istedgade er fortovet smalt og med mange gående, her bør der enten reduceres 
plads til udeservering eller bygges øer ud på vejbanen 

• Flere steder på Istedgade 

• Hjørnet af Flensborggade/Istedgade/Enghave Plads 

• I Istedgade 

• I Istedgade ved Gasværksvej ved busstoppestedet 

• Isted gade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade - når der er servering både huset og ved kantstenen 

• Istedgade der kan det godt være svært at komme til ind i mellem, kommer ikke så meget andre steder 

• Istedgade i området omkring Enghave Plads. Der er det ofte svært at komme forbi med barnevognen 

• Istedgade og Enghave Plads 

• Istedgade og ved Enghave Plads 

• Istedgade ved Bang og Jensen og  ved Grimal. 

• Nogle steder på Istedgade 

• Området hvor Istedgade møder enghave plads. 

• På Istedgade er der et dejligt bredt fortorv men det fyldes op af skilte og borde der ikke altid bruges. 
Fordelingen mellem borde, skilte og plads til fodgængere er skæv (gælder også Vesterbrogade) 

• Starten af Istedgade ved Enghaveplads 

• Steder ved Enghaveplads/Istedgade 

• Ved snævre fortove, og generelt hvor der er gennemfart, samt hvor restaurationen og 
udeserveringen er adskildt af et fortov (eks. Istanbul Fried Chicken på Istedgade). 

 
Kommentarer om Enghave Plads 
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• Det er generelt, men særligt Enghave Plads og fortovene på gaderne omkring. 

• Det er svært at komme forbi hinanden på fortorvet foran Ych! på Enghave Plads 

• Enghave 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• enghave plads 

• Enghave Plads (især Stempel, men også deres nabo) 

• Enghave plads er denne sommer næsten helt overtaget af udserveringers stederne. 

• Enghave plads er på grænsen - der tages ikke ansvar for det mad der købes i pladsens 
bagerier/udskænkninger 

• Enghave Plads mod Hovedbanen 

• Enghave plads nr 9 

• Enghave Plads. Udeserveringen har nærmest overtaget pladsen - synes det er ærgerligt fordi pladsen 
bliver enormt kompakt og der ikke rigtig er plads til “fri leg” længere - både for børn og voksne. 
Ødelægger også det æstetiske udtryk. Helt ok med servering på fortovene omkring pladsen, men 
hold selve pladsen med de røde bænke fri. 

• enghaveplads 

• Foran metro stationen på Enghave Plads (foran Enghave Plads 9) 

• Hvor Vesterbrogade møder Enghave Plads 

• Ja, området ved Skaterbanen på Enghave plads under træerne 

• jeg kan i hvert fald forestille mig ar nogen på Enghave Plads kan føle sig generet 

• Kaffeslabberasen i siden ud mod Haderslevsgade samt Olivers No. 3 på siden mod Flensborggade. 
Begge steder gør udeserveringen samt de kommunale cykelstativer det svært at komme forbi på 
fortorvet. Særligt med trukket cykel, barnevogn etc. 

• Omkring Enghave Plads 

• Omkring Enghave Plads 

• Sliders 

• Sliders & Elmo v. Enghaveplads 
 
Kommentarer om Cafe Stempel/hjørnet mellem Enghave Plads og Istedgade 

• Café stempel ved Enghave plads. 

• Cafe/restauranten på hjørnet af Istedgade og Enghave Plads har ufatteligt mange pladser udenfor og 
optager alt alt for meget plads, samt gør det svært at passere. Det er et tilbagevendende problem 
som vi er flere der har påpeget. Mange andre steder tager netop hensyn og skaber stemning. Der går 
lidt Fields i den på det hjørne 

• Caféen Stempel har 20-30 store borde døgnet rundt. Istedgade/Enghave Plads.  

• Den store café på hjørnet af Enghaveplads ud mod Istedgade 

• Enghave plads på hjørnet. Tempel Bar fylder for meget på fortovet på Istedgade og på Enghave 
plads. 

• Enghave plads, nordøstlige hjørne 

• enghave plads/istedgade 

• Enghaveplads ved Stempel.  

• hjørnet af Istedgade og Enghave plads 

• Hjørnet af Istedgade og Enghave plads 

• Hjørnet Istedgade/Enghave Plads er kompakt og på grænsen 

• Stempel 

• Stempel. 

• Stempel 

• Stempel 

• Stempel - cafe på hjørnet Istedgade/ Enghaveplads 

• Stempel - Enghaveplads 
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• Stempel - Enghaveplads! Næsten et fort! 

• Stempel - hjørnet istedgade enghave plads 

• Stempel - på hjørnet af Istedgade og Enghave plads, hvor der tilsyneladende udvides løbende med 
borde og bænke på pladsen! 

• Stempel Bar, Döner 

• Stempel cafe ved Enghave plads 

• Stempel på Enghave Plads har efterhånden for mange borde. Især ned af Istedgade, hvor man 
næsten ikke kan komme forbi. 

• Stempel på Enghave Plads. 

• Stempel på Enghave plads. 

• Stempel på enghaveplads fylder for meget på pladsen 

• Stempel på Istedgade/Enghave plads har mange borde og bænke, som gør passagen med smal. De 
burde fjerne rækken mod vejen 

• Stempel v Enghave plads 

• Stempel ved Enghave Plads 

• Ved Stempel på Enghave plads 

• Østenden af Enghave Plads/ hjørnet af Istedgade. Der er samtidig mange 'løse' cykler udenfor 
stativer. Svær passage. 

 
Kommentarer om Sønder Boulevard 

• Absalon Kirke 

• Absalon.  

• Folkehuset Absalon 

• Alle steder hvor det er boliger, bør udeservering lukke kl. 22:00. Det halve af Sønderboulevard kan 
ikke få ro i de sene aftentimerne, da folk bliver fulde og råber og larmer. 

• Cafe grotten 

• Enkelte steder på Sønder Boulevard 

• Foran Dumpo 

• Det sker typisk, at folk står i vejen for cykler på den ene eller anden måde der hvor Sdr boulevard 
møder hhv. Dybbølsgade og Ny Carlsbergvej. 

• Hjørnet af Dybbølsgade/Sdr Boulevard er det ofte svært at komme forbi med barnevogn og man må 
tit ud på cykelstien for at passere (Rbarbarab eller hvad den café hedder) 

• Hjørnet af dybbølsgade/sønder Boulevard 

• Hjørnet af sønder boulevard og Dybbølsgade ved osteria og rbabarrab 

• I krydset mellem dybbølsgade og Sønder Boulevard 

• jeg bor ned til Sdr. Bouevard/krydset Dybbølsgade - der er ik meget udeservering - men det er jo 
blevet et insted for alle at mødes på Boulevardens grøsplæne - det værste for mig er --alt alt alt for 
meget affald der flyder 

• Kihosk. Hjørnet Sønder Boulevard og Dybbølsgade 

• Krydset ved Dybbølsgade og Sønder Boulevard. Mange bare og caféer i hele området, og meget larm 
om aften, og svært at bruge fortovet da cafeer og gæster tager ikke hensyn 

• På hjørnet af Dybbølsgade og Sdr Blvd - både ved Osteria 16 og Rbabarrab.  

• Ved Sdr boulevard/Dybbølsgade. 

• På Sdr. Boulevardog andre steder, hvor fortovet ersmalt 

• Sdr. Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder boulevard om sommeren. Kombinationen af itzipizza og Kiskosh gør at der altid er virkelig 
mange mennesker på de grønne arealer og trædæk. Der er alt for meget afffald som følge af dette 

• sønder boulevard ved absalon 

• Sønderboulvard ( ved Sommerstedgade ) 
 
Kommentarer om Vesterbro Torv 

• Café Trold har forholdsvis meget plads på Vesterbros Torv. Det er grimme parasoller og kan godt 
ødelægge den ellers smukke plads. Ellers synes jeg det er positivt at der er åbnet andre restaurationer 
som fx Resto bar der også gør noget ud af det æstetiske. 

• Café Trold på Vesterbro Torv og nogle af strækningerne på Vesterbrogade og Værnedamsvej, hvor 
os med klapvogne må ud på gade eller cykelsti for at passere 

• ja, Vesterbro torv, hvor de blokerer fortovet i stedet for at være ude på torvet 

• Når Vesterbro torv er totalt besat, er vi gået for vidt! 

• Vesterbro Torv 
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• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• vesterbro torv 

• Vesterbro torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv og Kødbyen i de sene timer 

• Vesterbro Torv, og ønsker ikke yderligere udeserveringspladser på Enghave plads 

• Vesterbros Torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros Torv 

• Vesterbros Torv  

• Vesterbros Torv (især Trold) 

• Vesterbros Torv og i nærheden 

• Vesterbrotorv 
 
Kommentarer om Værnedamsvej 

• De fleste af Værnedamsvejs restauranter, herunder særligt Hanzo, og Granola 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej - fortovet er alt for smalt til udeservering der! 

• Værnedamsvej samt de almindelige forretninger såsom tøjbutikker som lanceringer noget nyt og 
derefter inviterer 100-150 mennesker som ikke kan være i deres butikker. De har ingen borde eller 
stole udenfor fordi de er en alm butik. Så står der gæster og spærrer fortovet og der er højt musik. 
Dette gør sig feks gældende på Vesterbrosiden af Gammel Kongevej fra Tullinsgade og ned mod Skt 
Jørgen Sø. Det larmer 

• Værnedamsvej, restauranterne overholder ikke regelerne 

• Værnedamsvej i sig selv. Helt fantastisk gade, men realistisk bliver man nød til at gå i gaden. 

• På Værnedamsvej . 

• værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej (både KBH og FEB siden) 
 
Kommentarer om Litauens Plads 

• Café Riga ved Ungkirken på Litauens Plads 

• Det larmer på Lithauens Plads 

• Hvis jeg boede v Litauens plads ville jeg nok være meget ked af det, for der er godt nok meget larm! 

• ikke for mig, men ved det for mange fylder for meget på Litauens Plads. 

• Litauens Plads 

• Litauens plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads - Riga udeservering 

• Litauens plads, men det er ikke nødvendigvis udeservering i sig selv men de efterfølgende fester og 
larm 

• På Litauens Plads fylder baren under kirken HELE pladsen. Man skal kæmpe sig gennem borde, 
mennesker og cykler. 
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• Riga baren. Dannebrogsgade 
 
Kommentarer om Halmtorvet 

• Fermentoren 

• Fortorvet ved Halmtorvet. Halmtorvet i sig selv er fint. 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 40 kaffebar kan finde på at tage en bilparkeringsplads til udesering 

• Halmtorvet 9 

• Halmtorvet ml Abel katrinesgade og Gasværksvej 

• lille cafe på sdr.boulevard/halmtorvet inden Eskildsgade 

• på Halmtorvet 9 - hele hjørnet er en stor bar ud mod rundkørslen. Fedt hvis de bare kunne holde det 
inde i gården. 

• Tandoori masala, Halmtorvet 5. 

• Ved restauranten og bodegaen ved skybrudsbyggepladsen Halmtorvet/Gasværksvej 
 
Kommentarer om Bagerstræde 

• Bagerstræde 

• Bagerstræde 

• Bagerstræde 

• Bagerstræde 

• Bagerstræde 

• Bagerstræde 1617 København V 

• Bagerstræde og Vesterbrogade den lille vej op til det ny teater. 

• Bodegaer og vinbarer, især Bagerstræde 2 

• Pio vinbar på Bagerstræde har ikke respekt for fortorvet eller fe lokale beboere 

• På Bagerstræde fylder bordene for Lundgren så meget, at gående med cykler og barnevogne ikke kan 
komme forbi. Jeg undrer mig hver gang, jeg går forbi, om de har tilladelse til at fylde så meget... 

 
Kommentarer om Kødbyen 

• Fortovene i Kødbyen - det er fint, men fodgængere tvinges væk fra fortorvene hvilket ikke er iorden 

• Kødbyen 

• I området Kødbyen og halmtorvet 

• Kødbyen 

• Kødbyen 

• Kødbyen, Halmtorvet 

• NOHO i Kødbyen 
 
Kommentarer om Gasværksvej 

• Freddys Bar 

• Freddys bar Gasværksvej 28 

• Freddys Bar på Gasværksvej 

• Gasværksvej 21 er det næsten umuligt at komme forbi på fortovet med klapvogn og kørestol pga 
gæster og deres cykler. Desuden fylder udendørs gæster rigtigt meget i de sene timer ml 23-01 hvor 
der tales/råbes utroligt højt 

• Gasværksvej ved halmtorvet 
 
Kommentarer om Sundevedsgade 

• le Week-end Sundevedsgade 

• På hjørnet af enghavevej og sundevedsgade 

• Som jeg skrev tidligere, så er det kun på hjørnet af Sundevedsgade og Enghavevej, og udelukkende 
pga. fodgængerovergangens håbløse placering. Ellers er det mere vejarbejde, der fylder for meget, 
og gør fortorve og pladser ufremkommelige. 

• Sundevedsgade (hvor jeg bor). 
 
Kommentarer om Sommerstedgade 
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• Starten af Sommerstedgade 

• Sommerstedgade 

• udenfor Sommersted Cafe og bar 
 
Kommentarer om Haderslevgade 

• Haderslevgade 

• Haderslevgade v/Enghave Plads 

• Haderslevgade, Osteria 16. Larm alle hverdage frem til kl 23 
 
Kommentarer om Valdemarsgade 

• valdemarsgade - dejlig restaurant, men fortovet er for fodgængere og ikke en udvidelse af 
restaurationens produktionsareal 

• Valdemarsgade 24 
 
Kommentarer om Dybbølsgade 

• Dybbølsgade. Osteria 54 

• Osteria 16, Dybbølsgade 
 
Kommentarer om Tullinsgade 

• Ved Tullinsgade på GammelKongevej og det område 
 
Kommentarer om Mysundegade 

• Mysundegade 
 
Kommentarer om Vesterfælledvej 

• Alsgade 24/Vesterfælledvej 73 
 
Kommentarer om Reventlowsgade 

• Jernbanecafeen 
 
Kommentarer om Oehlenschlægersgade 

• Jeg går med hund og er generet mange steder. Især: De små spisesteder på Oehlenschlægersgade 
mellem Istedgade og den brostensbelagte gade lige før skolen. Hedder vist Bevi Bevi og Bar la 
Una.Også på fortovet ved den brostensbelagte gade langs skolen. Begge steder er fortovet ALT for 
smalt til borde og stole. Tidligere var det en pest at gå forbi La Neta i Istedgade, men det er blevet 
bedre efter de har vendt  bænk/bord den anden vej. 

 
Kommentarer om smalle fortove 

• Det er generelt svært at komme frem på alle fortorve - man føles sig nærmest i vejen. 

• Generelt alle de steder, hvor der ikke er nok fortov tilbage 

• Generelt hvor fortovene er smalle 

• Generelt. Primært hvor der er smalle fortove 

• Ja på almindelige gader dvs det dom ikke er pladser som f eks. Enghave plads 

• Kun steder hvor fortovet er for smart til en kørestol eller barnevogn 

• Meget smalle fortove 

• Smalle fortove 

• ved smalle fortove 

• problemet er ikke udendørsservering, men mere de personer der sidder udenfor, da de har svært ved 
at flytte sig, når man kommer gående, og det kan især være ved take away steder, der også har 
udendørsservering - her tænker jeg Istedgade 

 
Kommentarer om larm 

• Efter kl 22 i hverdagene 

• Ikke umiddelbart, men jeg bor heller ikke tæt på steder med udeservering. Til gengæld kan der om 
sommeren godt være støjgener om aften/natten ved pladser, fx ved Liva Weels Plads, hvor unge 
hygger sig, men nogle gange også spiller høj musik og fester. 

• Ingen barer bør kunne tillade gæster at medbringe alkohol udendørs og ved udendørs rygning bør 
man kunne miste bevilling hvis gæsterne står og larmer på gaden. Desværre er det tilfældet i alf for 
mange tilfælde og til enorm gene for alle andre end gæsterne. Om sommeren er det særligt slemt 
når beboerne har behov for at åbne vinduerne. 
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• Jeg er ikke selv plaget af udeservering, af og til er der støj i naboejendommen men ingen cafeer 

• Jeg mener ikke at det fylder for meget, jeg mener at der skal være mindre larm efter kl. 22:00. 

• Jeg tænker, det generelt kan genere de mennesker, der bor lige henover et udeserveringssted 

• Nej. På store pladser synes jeg udeservering om aftenen er ok. På små gader skal det holdes lukket 
om aftenen. 

• Vi skal være obs på at støj forstærkes i smalle sidegader 

• Distortion 

• Distortion burde flytte til anden bydel 

• Partybusserne (ikke udeservering, men partybusserne er ekstremt generende!) 
 
Kommentarer om affald 

• Især affaldet fra fastfood/kebab bliver smidt efter brug på gaden 

• Jeg synes det er dejligt med vildt mange på Enghave Pl men er trist over manglende oprydning, 
skraldespande, skodder overalt og fliserne bør spules ofte. 

• shawama og lign. take away sviner alt for meget med papir mm. når filk har spist udenfor om 
aftenen/natten 

 
Kommentarer om planlægning af udeservering 

• Nej, men ingen parkeringspladser bør inddrages til fordel for udeservering 

• nej, men måske skal man se over hele byplanlægningen, medht vej, cykelstig og fortorv - der skal 
være plads for alle. 

• Nej, men skru ikke op omkring Enghave Plads. 
 
Kommentarer om at udeservering ikke fylder for meget 

• Der er ingen steder hvor det fylder for meget 

• Det er fint overalt 

• Det fylder ikke for meget. Jeg har forsøgt at slette krydset. 

• Det modsatte — jeg synes at det er meget godt organiseret på Vesterbro. 

• Ikke umiddelbart 

• Nej – på Vesterbro er udeserveringen centreret steder, hvor der er gjort plads til det (ekstra brede 
fortov på Istedgade, Enghave Plads etc.). Det fungerer godt 

• Nej - savner snarere steder hvor det ikke er ud til veje med trafik 

• Nej det helt tilpas og SKØNT med liv i gaderne og vi kan sidde ude frem for som i årets øvrige 8-9 
måneder sidder indenfor i egne lejligheder. 

• Nej slet ikke. Jeg synes det er rigtig godt at der er udeservering, det skaber liv og glade dage i 
København. Min holdning er at folk må flytte ud af byen hvis de ikke kan tåle at der er udeservering :) 

• Nej, det er biler der tager for meget plads fra det offentlige rum. Gaden er for alle, og ikke alle har en 
bil. Der er en skævhed i kvm per person på bilparkering/udeservering/cykelparkering. 

• Nej, det er en dejlig del af bybilledet, selvom jeg ikke selv benytter det meget, har jeg ikke noget 
negativt at sige om konceptet. 

• Nej, jeg mærker det ikke selv, men forstår godt, hvis beboere kan være generet. 

• Nej, lige omvendt. Der er mange steder, hvor der er for få steder med udeservering 

• Nix. Jeg bruger det selv sjældent på Vesterbro men jeg elsker det liv skaber 

• Overhovedet ikke. Gerne mere udeservering. 

• Udeservering måtte gerne fylde meget mere på Vesterbro. Det er federe end tomme pladser og 
parkerede biler 

 
 
 

8. Er du enig eller uenig i det stillede forslag om at begrænse udeserveringen til 
kl. 22 fra søndag til torsdag (mod tidligere kl. 24)?  

I dag må restaurationer have udeservering til kl. 24 alle ugens dage og i udvalgte 
områder (Metropolzonen, Kødbyen og Nyhavn) til kl. 02. 
 
Med det nye administrationsgrundlag ændres åbningstiderne for udeservering fra kl. 24 
til kl. 22 fra søndag til torsdag. Fredag og lørdag kan der stadig være udeservering til kl. 
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24. I de udvalgte områder (Metropolzonen, Kødbyen og Nyhavn) er åbningstiderne for 
udeservering uændret til kl. 02. 
 

 

 

 
 
 
 

9. Har du forslag til andre steder på Vesterbro, hvor man kunne give 
dispensation fra de nye regler? 

Kødbyen er en af de udvalgte zoner, der er undtaget af reglerne i det nye 
administrationsgrundlag. 

(Åbent tekstfelt) 
 
Kommentarer om Enghave Plads (167) 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 
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• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave plads 

• Enghave Plads 
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• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 
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• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave Plads 

• Enghave plads  

• Enghave Plads  

• Enghave plads  

• Enghave Plads  

• Enghave plads måske 

• Enghave plads skulle helt klart også have en dispensation :) 

• Enghave plads virker stor nok til det (evt. den del af Litauens plads uden privatbeboere tæt på) 

• Enghaveplads 

• Enghaveplads 

• Enghaveplads 

• Enghaveplads 

• enghaveplads 

• Enghaveplads 

• enghaveplads 

• Fx Fru Snork, hvor man må ryge indenfor. 

• omkring Enghave plads 

• Hele området omkring Enghaveplads.  

• Helt klart Enghave Plads! 

• Måske Enghave Plads fordi lyden/støjen kan spredes? 

• Enghave plads og Tove Ditlevsens plads er tryggere og hyggeligere om aftenen pga udeservering 
synes jeg. 

• Pladserne og Istedgade 

• På de større pladser så som Vesterbro Torv og Enghave Plads, vil det give mening for mig, at man gav 
dispensation. 

• Åbne pladser, som fungerer som sociale samlingspunkter, såsom Enghave Plads, samt centrale 
bylivsgader, såsom Istedgade og Nørrebrogade. 

 
Kommentarer om Vesterbro Torv (69) 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 
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• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro torv 

• Vesterbro torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro torv 

• Vesterbro Torv 

• vesterbro torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro torv 

• Vesterbro torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro Torv 

• Vesterbro torv. Der er relativt åbent så larmen fylder ikke så meget i det åbne rum som på de tætte 
gader 

• Vesterbrogstorv 

• Vesterbros  torv 

• Vesterbros Torv 

• Vesterbros torv 

• Vesterbros Torv 

• Vesterbros Torv 

• Vesterbros torv 
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• Vesterbrotorv 
 
Kommentarer om Istedgade (56) 

• hele Istedgade 

• istedgade 

• Istedgade 

• istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade 

• Istedgade , Bang og Jensen kan feks også blive ramt af det. 

• Istedgade og de små gader op af til 

• Istedgade og nærområde 

• Istegade 
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Kommentarer om Sønder Boulevard (41) 

• dele af Sdr Boulevard, hvor serveringen evt kan flyttes til rabatten som ved Absalon 

• Dybbølsgade/Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• sønder boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønder Boulevard 

• Sønderboulevard (Kihoskh området) 
 
Kommentarer om Litauens Plads (23) 

• Litauens plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads 

• Litauens Plads 

• Litauens plads 

• Litauens plads helt klart.  

• Lithauens plads 

• Lithauns Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 
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• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Lituaens Plads 

• Riga 
 
Kommentarer om Carlsberg Byen (18) 

• Carlsberg 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg byen 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg Byen 

• Carlsberg Byen 

• carlsberg-byen 

• Carlsbergbyen hvis der skal komme liv derovre. 

• Carlsbergbyen når den åbner op engang 

• Carlsbergbyen. De fleste naboer bor højt oppe og dermed længere væk fra evt lydgener 

• købkes plads 

• Købkes plads og andre pladser i Carlsberg Byen 

• pladser i Carlsberg Byen 

• Tapperitorvet 
 
Kommentarer om Halmtorvet (13) 

• Fermentoren 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet 

• Halmtorvet og andre torv 
 
Kommentarer om Værnedamsvej (12) 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• Værnedamsvej 

• værnedamsvej/tulinsgade 
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Kommentarer om Vesterbrogade (11) 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade 

• Vesterbrogade mellem Gasværksvej og Føtex 
 
Kommentarer om Jernbanebyen (10) 

• Banegården 

• banegaarden 

• banegaarden 

• Banegården på Otto Busses Vej 

• banegården v baunehøj 

• Den gule by 

• Godsbaneterrænget 

• Jernbanebyen 

• Måske på baneterrænet, ved Banegården/trælageret. 

• Ved banegaarden i jernbanebyen 
 
Kommentarer om Enghavevej (3) 

• Enghavevej 

• Enghavevej  

• Enghavevej 
 
Kommentarer om Gammel Kongevej (3) 

• Gl. Kongevej 

• Gl. Kongevej 

• Planetariums restaurant :) 
 
Kommentarer om Bagerstræde (2) 

• Bagerstræde 

• Bagerstræde 
 
Kommentarer om Kalvebod Brygge (1) 

• Green Island 
 
Kommentarer om Erik Ejegods gade (1) 

• Erik Ejegods gade 
 
Kommentarer om Dybbølsgade (1) 

• Dybbølsgade 
 
Kommentarer om Skydebanegadeparken (1) 

• Skydebanegadeparken. Men den bliver aflåst om natten. 
 
Kommentarer om Gasværksvej (1) 

• Gasværksvej 
 
Kommentarer om Reventlowsgade (1) 

• Reventlowsgade 
 
Kommentarer der ønsker dispensation alle steder (84) 

• Alle 

• Alle andre steder 
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• Alle andre steder 

• Alle pladser og caféer 

• Alle pladser på Vesterbro. 

• Alle sidegader langs Istedgade og gråbrødre torv og hele vesterbrogade 

• Alle steder 

• Alle steder 

• Alle steder 

• Alle steder 

• Alle steder 

• alle steder 

• Alle steder 

• Alle steder - Forslaget bør ikke vedtages 

• Alle steder i nærheden af arrangementer/musik o. lign. 

• Alle steder med udeservering. Det skal ikke afgøres af beliggenhed 

• Alle steder på Vesterbro 

• ALLE STEDER! 

• Alle steder, fx Vesterbros torv, Vesterbrogade og ja alle steder! 

• Alle steder, vi har så kort tid i denne hovedstad mod Nord til at være ude i, at det er komplet 
regression at tale om at lave "lukkelov" for udeservering før midnat 

• Alle steder. Bare der ikke bliver spillet musik 

• Alle store torv/pladser så som Enghave Plads, Vesterbro Torv, osv 

• Altså min opfattelse er at folk hænger ud, der hvor de vil og så længe de vil. De steder jeg "kender" 
bedst er sdr Boulevard, Vesterbro Torv og Enghave Plads - de steder synes jeg alligevel folk hænger 
ud til sent, så de kunne godt have dispensation. 

• De kræfter for det uventede, selvproducerende steder er stort set fjernet fra byrummet, alle hullerne 
er næsten fyldt ud, som tager luften ud af byen som bør precenterer "inovation" udendørservering 
ligger i forbindelse med livet i en by og nedlukning af den mulighed trods de gener det skaber er 
endnu et sted man sætter en prob i byens liv. 

• De nye regler skal slet ikke indføres! I så fald skal HELE Vesterbro (hele København) have 
dispensation! 

• Der bør slet ikke være den regel. Det ødelægger byen, at alt skal lukkes ned så tidligt. 

• Det forslag er en ommer. Det bør ligge i bevillingen om de enkelte steder generer for meget, og ikke 
være en generel regel. 

• Det kunne være på Vesterbro... f.eks. :-) 

• Det nye administrationsgrundlag bør ikke gennemføres. Det vil ikke have betydning for larm, da folk 
alligevel bare sidder udenfor. Det vil blot betyde økonomisk nedgang for de fleste barer/restauranter. 

• Dispensation overalt. Ønsker ingen begrænsning. 

• Forkast det ny regelsæt 

• forslaget burde gå fra søndag til og med onsdag - uden torsdag! 

• Generel dispensation på hele Vesterbro 

• Generelt alle åbne pladser 

• Gerne hele Vesterbro 

• Giv dispensation overalt 

• Hele bydelen - hele byen! 

• Hele byen! Jeg elsker at der er liv og glade dage! Folk der vil have stilhed, ro og renlighed kan flytte til 
provinsen! Det giver ingen mening at prøve at lave København om til fucking Randers! >:-7 

• Hele Kbh. Forslaget bør generelt ikke gennemføres! 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 



30 

 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro 

• Hele Vesterbro (+Indre By og de andre brokvarter). Der skal være liv i byen eller flyt til forstaden. 

• Hele Vesterbro burde være undtaget 

• Hele Vesterbro! 

• Hele Vesterbro, og hvertfald enghaveplads, sønder blv og omkring Litauens Plads 

• Hele Vesterbro. Det forslag i har gang i dræber byen og gør det til et oldnordisk museum 

• helst hele byen, det er et dårligt forslag 

• Hvis det sker, Enghave plads og Vesterbro torv, men ville synes det var ærgeligt for restauratører og 
livet i gaden på det øvrige Vesterbro at de er begrænset 

• Istedgade, Enghave Plads, Sønder Boulevard - hele bydelen faktisk 

• Istedgade, Enghave Plads, Søndre Boulevard, alle stik veje fra Istedgade. Ja faktisk bare hele bydelen. 

• Istedgade, Sdr. Boulevard, Halmtorvet - og alle andre steder i kvarteret. 

• Jeg synes slet ikke om begrænsningen 

• Over alt 

• Over alt 

• Over alt 

• Over det hele 

• Over det hele 

• Over det hele! 

• Over det hele! 

• Over det hele. Hvorfor skal den lille vinbar Vesterbrogade 129 tvinges til at lukke kl 22? Der er to 
borde og en håndfuld stille og rolige mennesker, der sidder og hygger sig. Forslaget er decideret 
skørt og jeg håber, at det bliver trukket tilbage. 

• Over det hele. Undskyld mig, men det giver ingen mening at Onkel Bobs Hytte på Vesterfælledvej 
skal rykke indenfor kl 22, hvis der er et par ældre herrer, der gerne vil sidde udenfor og nyde en øl. 
Forslaget er tåbeligt. Tag hånd om problemerne og lad være med at tro at one size fits all. 

• overalt 

• På alle andre pladser. Folk har selv valgt at bo i byen. 

• Rasten af Vesterbro 

• reglen burde i det hele taget ikke eksistere. 

• Resten af Vesterbro 

• Stort set hele Vesterbro, feks Istedgade, Sønder Boulevard, Enghave Plads, Halmtorvet, Vesterbro 
Torv - alle steder med liv og central placering, hvor det er rigtig dejligt at kunne sidde ude 

• Stort set overalt 

• Synes det at udvælge specifikke zoner monopoliserer bylivet og muligheden for at bruge byrummet 
på daglig basis. Kødbyen skal ikke være det eneste sted - resten af Vesterbro skal have mulighed for at 
være åbent. 

• Synes ikke at København skal lukkes bed kl 22 

• Synes kl. 22.00 er lidt tidligt i hvert fald i sommermånederne, så alle bor have mulighed evt. til kl. 
23.00 

• Vesterbro i sin helhed. 
 
Kommentarer, der ikke ønsker dispensation steder med nærhed til beboelse (29) 

• Alle steder hvor der ikke er beboelse. Såsom Kødbyen 

• bare der ikke er alm. beboelse 

• Der bør ikke gives dispensation i områder med beboelse 

• Der hvor der ikke er lejligheder tæt på 

• Der hvor det ikke generer naboerne :-) 

• Det er fint med Kødbyen. Der bør ikke gives dispensation i beboede områder. 

• Det lyder fint med Kødbyen. 

• Fint, at det kun er Kødbyen som er undtaget 

• Hvis der er steder, hvor der ikke er boliger eller arbejdspladser i nærheden må det være ok med 
senere lukketider 

• Ikke konkrete steder, men det ville være dejligt med flere steder, så byliv og udeliv fortsat kan leve, 
men under forudsætning af, at beboere ikke generes. Det er derfor for mig at se, nødvendigt at det 
ikke ligger lige op af boliger. Og det er nok svært på Vesterbro. 

• ikke umiddelbart. Kødbyen er et godt valg fordi der ikke er nogen boliger 

• jeg bor på halmtorvet ved kødbyen og oplever ingen problemer som det er nu. 

• Jeg kan godt lide Kødbyen. Men Nej tak, vi skal ikke være som Kødbyen på andre dele af Vesterbro 
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• Jeg så gerne at man så på om der er lejligheder lige ovenfor. Småbørnsfamilier mv skal gerne have ro 
tidligere 

• Kommer ikke på andre steder, der er på afstand af beboelse. God idé. 

• Kødben bør være det eneste sted med udeservering til senere end 22 alle ugens 7 dage! 

• Kødbyen 

• Kødbyen er optimal pga minimal beboelse 

• Nej Kødbyen er Ok da der ikke bor mennesker lige ved siden af 

• Nej, det drejer sig om nabohensyn og derfor er Kødbyen oplagt. 

• Nej, det er det eneste sted hvor de ikke er boliger i umidelbar nærhed af restauranterne. 

• Nej, det er fint med Kødbyen 

• Nej, det er fint, at det bliver i kødbyen 

• Nej, Kødbyen er perfekt uden privat ejendom 

• Nej. Det bør være, hvor der ikke er boliger lige op og ned af. 

• Nej. Kødbyen er perfekt 

• Steder hvor beboere ikke er for generet, men der er jo ikke mange områder som Kødbyen, hvor der 
nærmest kun er erhverv. Så skulle det være Carlsbergbyen bare for at irritere alle dem der flytter 
dertil, på samme måde som den bydel irriterer alle indfødte Vesterbroere. Spøg til side, måske 
'Jernbanebyen' med Banegaarden er et oplagt sted 

• Steder hvor det ikke er lige op ad beboelse 

• Steder hvor det ikke generer 
 
Kommentarer, der IKKE ønsker dispensation (69) 

• Absolut nej 

• Bestemt ikke - Dispensationen for Kødbyen er til stor gene for beboerne 

• Der skal ikke gives yderligere dispensation 

• Det er ærgeligt at Kødbyen ikke får indskrænket sine tider nær man bor mellem kødbyen og 
Istedgade er støjen konstant der er kun nogen lunde ro i de tidlige morgentimer ca. kl. 04:00-05:00. 

• Forbyde rygning og ingen musik 

• Helst ikke 

• ikke andre steder 

• Ingen andre steder bør have dispensation 

• Ingen dispensation 

• Ingen dispensation. Det er altså borgerne i København som betaler skatten 

• Mej. 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• nej 

• nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 
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• Nej 

• nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• NEJ 

• Nej 

• Nej 

• Nej 

• Nej  . 

• Nej - vi er mange der skal op på arbejde dagen efter 

• Nej der er ikke andre passende steder. 

• Nej slet ikke 

• Nej syntes Kødbyen skal have indskrænket deres mulighed, der er støj nok fra gadens beboere 

• Nej tak 

• Nej tak 

• nej tak - det er passende med ét sted på Vesterbro. 

• nej tak til andre steder - lad det endelig kun være Kødbyen, hvor der ikke beboelse så tæt på, at det vil 
genere voldsomt 

• Nej! 

• Nej, ingen dispensation. Synes heller ikke at Kødbyen bør dispenseres. 

• Nej, og generelt er det en god storby-dannelse, at man viser hensyn efter kl 22. 

• Nej, vil være ked af hvis Enghave Plads også får dispensation. 

• Nej. 

• Nej. Andre steder er det fortæt på mange boliger 

• Nej. Der er rigeligt med støj fra Kødbyen 

• Nej. Slet ikke. 

• Nej. Vi andre der bor her, skal jo op på arbejde næste dag og vil gerne kunne sove om natten 

• Synes ikke der skal findes flere steder. 

• æv at Kødbyen er undtaget 
 
 
 

10. Mener du, at kommunen gennem permanente afmærkninger på fortove og 
pladser skal gøre det synligt for restaurationerne, hvor de må placere borde, 
stole m.m. til udeservering? 
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11. Er der andet, vi skal være opmærksomme på ift. udeservering på Vesterbro? 

(Åbent tekstfelt) 
 
Kommentarer om larm efter lukketid og festkultur 

• Det er ikke almindelig udeservering på restauranter, der er problemet i byen. Det er barerne og den 
uhæmmede drukkultur, som især unge mennesker har. Derudover ved jeg, at naboer til fx Halmtorvet 
9 er ekstremt generet af musikken derfra. Så konstant musik og barliv og gå-i-byen-stemning fra 
unge dét er problemet. Alle vegne i byen. Ikke restauranter hvor folk sidder stille og roligt og hygger 
sig. 

• Det er ikke udeserveringen, der skaber problemer. Fokuser hellere på antallet af  ‘10 shots for 100 kr.-
barer’ - klientellet her skaber langt mere larm end almindelige restauranter og ‘voksenbarer’ med 
udeservering 

• Det man glemmer er at når stederne lukker så skal folk jo hjem eller videre og det er nok der jeg er 
mest generet af støj og ballade, især om sommeren hvor vinduerne er åbne og sang og råben med 
mere kan være møg irriterende. 

• Det store problem fx på Litauens plads, er at folk bliver siddende længe efter, der er lukket. De smarte 
køber tre bajere luge før de lukker. Desuden er der meget at fx cafe Riga lukker nu. Min halvanden 
time med larm i den forbindelse 

• Jeg mener bestem ikke det bør være et “vilkår” når man bor i byen. Generelt har festtendensen taget 
overhånd i byen og bør foregå på  natklubber og ikke på caféer og pladser i byen efter kl  22 i 
hverdagene. Der skal også være plads til ældre og børnefamilier. 

• Mine naboer er meget plaget af støj fra Dumpo, men jeg bor rundt om hjørnet og er det ikke selv, 
bortset fra når de inviterer en polterabend på besøg og der er proppet med mennesker samt meget 
høj musik mm., eller når deres gæster ryger ved vores opgang og vi har svært ved at komme ind, 
samt at det fylder næsten hele fortovet. Det som forstyrrer os, er fulde mennesker fredag og lørdag 
nat som går mellem serveringsstederne. 

• udeservering er vigtig, men vigtiger er larm fra folk som står foran døren af barer og larmer hele 
aften/nat 

• Vi har boet mange år på Vesterbro, men syntes ikke udeserveringen kun er hyggelig og 
Istedgade/Enghave Plads er klart blevet for party agtig. 

• Tror det er den almindelig støjende adfærd fra nok berusede, der er generende ikke udeserveringen 
generelt. 

• Ja det er jo ikke udeservering fra alm restauranter der giver problemer, det er mere hvis det også er 
natklub efter kl 24. Syntes dog at Absalon fylder alt for meget på sdr boulevard. 

• At transport og ophold efter lukketid også er et meget stort problem. 

• Hvis lovforslaget går igennem er det rigtig godt. Dog vil rygere, stå udenfor efter Kl. 22 og skabe 
deres egen fest på gaden udenfor cafeen/restauranten. 

• Vær opmærksom på, hvad udeserveringen benyttes til. Der er stor forskel på jovial samtale, og 
råbende fuldskab. Det er ikke som udgangspunkt et problem, at der er udeservering til kl. 24, men 
det er et betydeligt problem, at der råbes og hujes og folk drikker sig helt i hegnet. 

• I den forbindelse bør I endvidere være opmærksom på, at larmen fra udeservering ofte er beskeden i 
forhold til de større forsamlinger, der opstår, når visse barer lukker henad morgenstunden. Der står 
ofte grupper af fulde mennesker og råber og støjer i længere perioder kl. 4-5 om morgen. 

• Nogle kunne måske tænke, at det hører til i en anden kategori end udeservering; men fra en borgers 
perspektiv er det ligegyldigt, om støj hidrører fra folk der sidder ved borde eller står udenfor 
beværtningen. Støjen er den samme. Og derfor til et tiltag der indskrænker tidsrummet for 
udeservering have begrænset effekt, hvis gæsterne fra beværtninger i de samme områder vækker 
hele nabolaget når de forlader beværtningen. Det svarer til at bruge en masse midler på støjsvag 
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asfalt, men samtidig tillade larmende motorcykler at køre gennem gaden med fuld opgasning uden 
konsekvenser for føreren: Intentionerne er gode, men effekten er begrænset. 

• Larm stopper ikke, når udeservering stopper på Litauens plads. Folk køber dobbelt omgang og bliver 
siddende. Så læg en time oveni. 

• Det handler også om, at gæster tager deres drikkevarer med udenfor sent om natten (fra midnat - kl. 
5), og sætter sig på barens bænke og stole udenfor og larmer højt, fordi de er fulde. Så selv om der 
ikke længere er udeservering på disse tidspunkter, så generer det stadig rigtig meget - også på 
hverdage - fordi barerne ikke prøver på at få folk til at larme mindre. Et desværre rigtig godt eksempel 
på dette er Ludwigsen på Sundevedsgade 2. 

• Som beboer v. Litauens Plads er det ikke så meget udendørsserveringen i sig selv, der er problemet 
men den fest der er 24/7 alle ugens dage. Vi bor mange mennesker omk. pladsen som prøver at 
passe arbejde og skolen. Det er ingen regler for området = cafelarm, koncerter, diverse 
arrangementer, smadrede flasker, skrald, gøende fritløbende hunde, soundbokse, druk, boldspil, 
skatboard, råben/skrigen, urin på fortove, porte og stank i vores gade. mht. urinen er det 
problematisk at Cafe Riga servicerer et kæmpe antal mennesker men kun har 1 toilet! 

• I sommerhalvåret/sæsonen er der ofte larm til langt efter midnat flere nætter om ugen og når 
mågerne melder sin ankomst kl. 04-05, er sammenhængende søvn ofte en mangelvarer. Det må 
kunne gøres bedre. 

• Det som forstyr er ikke udeserveringer der forstyr, men mennsker som ikke repsektere andre gennem 
at gå rundt og råbe, sidde og spil høj musik ingen har bedet om at høre og andet. 

• Det største problem ligger hos mig i fulde folk, der bliver mere og mere højtråbende, larmende og 
hensynsløse. 

• Syntes at vi når vejret tillader det, skal kunne sidde ude. Men man burde sætte tiltag igang for en 
kulturændring der kan gøre op med råbekulturen:-) 

• Tror det er den almindelig støjende adfærd fra nok berusede, der er generende ikke udeserveringen 
generelt. 

• Det er ikke udeservering, der er et problem, ift. hvor jeg bor. Det er brugen af det offentlige rum. Her 
tænkes der på skrald og glas der smadres, der ligger rundt i gaderne. Folk der råber, medbringer 
højtalere med høj musik, folk der pisser alle steder, mv. På serveringsstederne, kan de kontrollere 
sådanne ting. 

 
Kommentarer om larm fra udeservering, musik, oprydning og urinering i gaderne 

• Ja indfør støj begrænsning i Kødbyen. 

• Flere beboer forsøger at kommer væk fra området ved Gasværksvej  pågrund af støj bare i min 
opgang 28 er der 3 beboer så ham måtte flytte pågrund af voldsom støj og det beboer som har 
bodet der i over 20år 

• Riga var engang et lille hyggeligt sted, men de får lov at udvide år for år og som beboer er min 
grænse nået. Oven i Riga er der U-kirke og diverse andre arrangementer på pladsen, der isoleret set 
er gode og hyggelige, men summen af larm og fest og tis på pladsen er for meget. 

• Det er ikke udeservering der giver støj men gæster der larmer udendørs medens de ryger 

• Generelt er larmen fra værtshuse etc. blevet meget værre, fordi rygerne ikke længere må ryge 
indendørs. Man har flyttet problemerne udendørs, og dermed belaster man mange flere med 
bivirkningerne af folks misbrugsadfærd. 

• Jeg flytter pr. 1. august 2023 lidt af de grunde som spørgsmålene stiller  . 

• Men det er mere problematisk, når man har bosat sig i en ramme, men der så pludselig åbner et nyt 
sted med udeservering eller den kendte cafe, som før blot var åben i dagstid, nu bliver en bar/cafe 
med åben til 24 og med udeservering. Dér kan jeg godt forstå at en beboer bliver ærgerlig, selvom 
'man har valgt at bosætte sig i byen', som argumentet også er. Folk i byen har også 8-16 jobs og 
nattearbejde og meget andet. OG har også brug for ro til at hvile, når man ikke er på job. 

• Jeg har endnu ikke mødt nogen beboerer på Vesterbro, der synes bydelen ikke generelt er præget af 
for meget generende støj fra natteliv etc. Dele af restaurantionsbranchen, og KKs 
interessevaretagelse for dem, er i modstrid med beboernes interesser. Det synes generelt ikke at 
være beboernes interesser KK varetager. 

• Udeservering i gårdhaver (eks. Halmtorvet 9) kan være rigtig generende støjmæssigt for beboerne 
der bor overfor og ved siden af. 

• Bodegaer og vinbarer - her opleves der meget larm. De fylder meget på Vesterbros Torv og 
Bagerstræde 

• Larm og affald 

• Larmen er mega generende for os der bor tæt på. Når man sidder på sin altan er det som at være 
ufrivillig deltager i en fest man ikke ønsker at deltage i. 
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• Jeg synes, liv i byen er skønt. Restaurantionerne kunne måske tage lidt mere ansvar for at tysse lidt på 
meget larmende selskaber på hverdage efter 22. Men oftest er problemet dem, der står og hænger 
på gaden rundt om restaurationerne og ikke de egentlige gæster. Og vi så under corona, at når der 
blev lukket kl 22, så stod folk og hang på gaderne, stod i vejen for trafikken og larmede, som ikke ville 
ske, hvis de kunne blive siddende stille og roligt. 

• Det bedste ville være hvis man kunne opdrage folk til generelt at vise mere hensyn. Altså bevare 
åbningstiderne og istedet iværksætte en kampagne rettet mod brugerne og hvor man retter fokus 
mod den gode opførelse - tale sagte og stille, samle skod og andet affald op mm. 

• Der må påhvile serveringsstederne en form for ansvar / åben politik / betingelse for servering - sådan 
at de stopper servering/eller flytter den indendørs,  hvis der opstår for meget støj. Der må altid være 
en naturlig hensyntagen til naboerne. 

• Måske kan man opfordre restauranter og barer til at bede folk om ikke at råbe og synge aaalt for højt, 
når de er udenfor. 

• Musikken skal være afdæmpet 

• Der er gener fra pizzaovne hos Mother i Kødbyen og ofte ulovlig udendørsmusik i Kødbyen i 
forbindelse med udeservering. 

• Musik udenfor er træls. Hyggeligt med snak og stemme og liv, men musik ødelægger stemningen og 
"fylder" 

• Visse steder medtager gæster musik/højtaler. Det bør restauratører instrueres i at frabede. 

• Åbne vinduer og døre i restaurationerne gør at høj musik indefra breder sig ud og op. 

• Please, ikke noget musik! 

• Forbyd brug af højttalere i det offentlige rum. Skal også gælde udeservering. 

• Resturantions branchen generelt - hvornår de tæmmer skrald, flasker osv. i baggårdene. Det larmer 
og forstyrrer mere og de gør det ofte i tidsrummet mellem 24-06, hvilket er til stor gene for hele 
gården 

• Det er ikke kun gæster, der larmer. Det er også, når stederne efter lukketid går og rydder op, hvor de 
har høj musik blæsende ud fra vinduerne. Så det vil være fint at understrege overfor disse steder, at 
begrænsningen i udeservering også betyder, at de heller ikke må larme yderligere efter tidsfristen er 
overskredet. 

• En væsentligt overset gene ved restauration er betydelige støjgener i opgang og gård efter lukketid 
ifm. afskaffelse af skrald. Effektiv sanktionering over for restaurationer som vedvarende ikke tager 
hensyn til støjhensyn til lokalområde vil bevare de mange fordele ved restauration OG samtidig 
hjælpe til at rydde ud i de brådne kar! 

• Det er ikke kun gæster, der larmer. Det er også, når stederne efter lukketid går og rydder op, hvor de 
har høj musik blæsende ud fra vinduerne. Så det vil være fint at understrege overfor disse steder, at 
begrænsningen i udeservering også betyder, at de heller ikke må larme yderligere efter tidsfristen er 
overskredet. 

• Jeg er meget genert af lugten, når folk bruger gaden som offentlig toilet. Her ville det være godt at 
finde en løsning, f.eks. med en informationskampagne, bøder og flere offentlige toiletter (f.eks. 
mobile om sommeren) til mænd OG kvinder. 

• På Litauens Plads trækker Riga rigtig mange mennesker til. Ud over at det for os beboere giver en 
konstant støj fra 100 + mennesker, er der slet slet ikke toilet kapacitet til så mange gæster. Der bliver 
tisset op ad vores facader, i porte, på børnehavens og fritidshjemmet legeplads og sågar i vores 
opgange. Som andelsforening betaler vi nu et firma for at få spulet for urin, en gang om ugen. Det er 
ikke rimeligt. 

• Riga boden har 200 udendørssiddepladser, og ét toilet. Når 200 personer samles, medføre det 
meget larm og urin. Det betyder at vi skal lukke vores vinduer, hvis vi vil tale sammen i vores eget 
hjem. Og dagen efter en god sommerefter lugter vores gade af urin fra barens gæster. 

• Man er ofte plaget af støj, også om natten. Også urin. 

• I skal opstille flere toiletter til permanent, eller sæsonbrug for de gæster som benytter pladser i 
København generelt. Flere steder er præget af at have udfordringer med lange køer til toiletter, fx på 
Litauens plads, Otto krabbes plads og Enghave plads har behov for bedre toiletforhold. Kommunen 
må have mulighed for at tilbyde borgerne et mere rent og tilgængeligt byrum for at kunne højne den 
sociale bæredygtighed. 

• Problemer med urinering i porte, cykler i flere rækker der spærrer på fortove. 

• At restauranter her nok toiletter i fht. antal gæster 
 
Kommentarer om generel støj i byrummet 

• At nogle områder og pladser er meget påvirkede af andre gode ting end bare udeservering fx 
festivaller, musikarrangementer, loppemarkeder og andet, så der både er meget lyd og virak i 
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dagtimer, aften og nat. Så det er måske ikke udeserveringen, der er problemet, men den samlede 
pakke. 

• Det er jo ikke nødvendigvis udeserveringen, der er et isoleret problem, men at de pladser især, som 
har meget udeliv, også har loppemarkeder, festivaller, musikarrangementer mm. rigtigt tit i 
sommerperioden, så det kan sagtens stå på fra 10 om formiddagen til sent om aftenen flere dage i 
træk. Så det er mere den samlede pakke. Og så er det træls med fortove, hvor folk ikke tager hensyn til 
dem, der skal forbi og på de 0,8 meter i øvrigt har parkeret deres cykel og barnevogn. 

• det er ikke kun cafélivet, der skal dyrkes, udendørslivet generelt bør være i fokus i hele byen. 

• Jeg har aldrig været generet af udeservering. Men jeg er træt af distortion (hvorfor på Vesterbro 
hvert år?) og oplever også at der for ofte er udendørs koncerter. 

• Generelt at tage mere hensyn til borgerne, der bor på Vesterbro.  Vi har også Distortion at døje med. 

• Der er for meget støj generelt fra Distortion, Pride, Jazzfestival mm samt kæmpeanlæg fra 
gårdefester 

• Der bør fortsat være udendørs koncerter, men når det nærmer sig hver weekend bliver det måske for 
meget. 

• Alle udendørsarrangementer bl.a musik bør begrænset på de åbne pladser 

• Det er ikke udeservering der skabet problemer 

• Høj musik fra barer og pop up butikker samt den nye trend med fortovsfester foran almindelige 
butikker der holder en reception. Det er månedligt dette foregår 

• Er Ekstremt generet af partybusserne. Partybusserne bør forbydes. 

• Partybusserne bør inddrages i en begrænsning af støj efter kl. 22:00. De er virkeligt meget 
generende. 

 
Kommentarer om manglende tilgængelighed på fortovene 

• 0,8 m er IKKE bredt nok til passage 

• 80 cm frirum er ikke nok. Det hænder jævnligt, at barnevogne, kørestole mm. skal forbi hinanden, og 
det kan ikke lade sig gøre på 80 cm. 

• At de der driver forretning ofte ikke bor her selv, og jeg har oplevet mange uforskammede responser 
på en afdæmpet bemærkning om, at de optager meget af fortorvet. 

• At der passage for folk der gangbesværede mv. 

• At give plads til mennesker med handicap og deres hjælpemidler 

• At man føler sig til gene og at man ofte må stå og vente på at der serveres færdigt - alternativet er at 
gå ud på vejen eller cykelstien for at komme udenom. Det virker også urimeligt at man ikke kan gå 
hånd i hånd eller trække sin cykel med sig. 

• At man uanset hvad skulle kunne passere 2 forbi hinanden med indkøbsposer, ell. Lignende. Det er 
fortov og ikke restaurant. 

• At restaurationer også kan være med til at gøre det nemmere for beboer ved at gøre deres gæster 
opmærksom på at vi alle deles om fortovet. Og det er en levende by hvor der boer mennesker. Det er 
ikke en kulisseby. 

• De må på ingen måde genere gående på fortorve og adgangsveje 

• Der skal bare være plads til at kørestole, barnevogne kan komme forbi uden nogen problemer 

• Der skal være en naturlig passage så fortovspassage forløber uhindret, af hensyn til 
synshandicappede, barnevogne og bevægelseshandicappede der kommer i kørestole/køretøjer 

• Der SKAL være plads til at gående/handicappede kan komme forbi udeserveringen på fortove. Det er 
generelt et problem i KBHs Kommune, at man ikke tager hensyn til at handicappede 
(kørestolsbrugere, blinde mv.) skal kunne komme sikkert rundt på offentlige gader, stræder, fortove 
og pladser. 

• Det er hyggeligt ar have udeservering. Problemet er ofte at cafeer tilraner sig mere og mere plads på 
fortovet. Det er urimeligt at man som gående har svært ved at gå på fortovet uden forhindringer og 
cafeerne mener de har førsteret til fortovet. De sidste 10-15 år har det taget overhånd. 

• Det skal selvfølgelig være trygt og sikkert for folk i kørestole og gående at kunne passere steder, hvor 
der er udeservering. 

• Fortorvet bør først og fremmest være muligt for gående at gå på - og med barnevogn er 
Vesterbrogade-området mellem Det ny teater og Værnedamsvej nærmest blevet en 
forhindringsbane og efter som jeg bor der, er det en daglig irritation. Jeg elsker byliv, men i balance - 
hvor ikke-festende byboer også kan leve deres liv - og i dette område er balancen tippet for meget. 
Små ændringer kan gøre meget her. 

• Fremkommelighed for gående, barnevogne og kørestole mv skal sikres. 

• Fri passage for kørestole og barnevogne. 
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• Husk at det ikke kun er borde der spærrer fortorvene. Det gør stående restaurantionsgæster også i 
supplement til bordene. 

• Jeg frygter lidt i den formulering, at cafe/restauranter tænker “jeg kan brede mig så meget jeg vil, 
blot der er 80 cm”.  2 mennesker kan jo knap nok passere hinanden på 80 cm, uden at skulle “kante” 
sig forbi hinanden. 

• Jeg har en tvillingebarnevogn (bredde som en kørestol) og har, som svaret, af og til udfordringer 
med stole og borde, jeg ikke kan passere. 

• Jeg håber at der gøres noget ved Istedgade ift at der bliver bedre plads til at passere. 

• Jeg mener, at efterlade 80 cm til en rullestol, er det absolut mindste, de bør efterlade. 

• Jeg tænker tit på at det må være en udfordring for særligt synshandicappede, men også 
kørestolsbrugere som skal forcere møbler, parasoller og skilte på fortovene. 

• Madklubben er et godt bevis på steder der fylder for meget udenfor.. 

• Meget vigtig at man holder adgangsveje og fortorve åbne for trafik, hvilket normalt er til meget stor 
gene for os beboere 

• Mere plads til barnevogne/klapvogne, når man går på fortovet. 

• Mest passage for handicappede, i særdeleshed kørestole 

• Mine nævnte former for køretøjer tidligere i skemaet, KAN IKKE passere på 0,8 meter!!! 

• Naturlige gangruter fra fx metro ikke skal spærres af borde. Der skal være en passage. 

• Restauranter skal sørge for fremkommelighed på fortov og pladser 

• Skab plads til at tvillingebarnevogne og kørestole frit kan komme frem 

• Vær OBS på plads til at passere med barnevogn i tillæg til kørestol. 
 
Kommentarer om restaurationers møbler fylder 

• Det vil være en god idé at have fokus på, hvilke møbler restauranterne anvender ved udeservering - 
små lette skamler er eksempelvis alt for lette af skubbe ud på 2. (og eneste 2. fortovsflise). 

• Når udeservering lukker skal møblerne enten blive stående eller fjernes helt. Ikke som i dag hvor de 
mange steder bliver stablet oven på hinanden "hulter til bulter". Ikke pænt at se på. 

• Fx fylder Stempel på hjørnet af Istedgade og Enghave Plads alt for meget på pladsen, med nærmest 
store tunge og nærmest permanente borde, stole og parasoller. Det skal være meget mere fleksibelt, 
så det ikke bare udgør en (gratis???) udvidelse af cafeens gulvplads! 

• Ja. Om vinteren er der mange restauranter, der lader holdere til parasoller og lignenden blive i 
jorden uden afmærkning, så man kan falde over dem. 

• Mange overholder ikke reglerne med at borde/stole skal ned om natten. 

• Formindske antallet af borde ude. 

• På Sommerstedgade er det begyndt at fylde rigtig meget! Langsomt fylder det mere og mere, og 
giver mindre plads til beboerne 

• Der er simpelthen ikke plads til udeservering på Vesterbrogade. Andre steder er der ingen 
problemer. 

• I Kødbyen og i Bagerstræde har jeg observeret, at restauranterne stiller borde eller andet i 
gangarealer, til fordel for dem og gæsterne men ikke til fordel for fodgængerne. Jeg synes er 
problematisk at man som fodgænger må gå ud på vejen for at passere. 

• Jeg synes det er ærgerligt, at udeserveringen i Kødbyen må sætte hegn op omkring deres borde. Så 
kan man som fodgænger ikke se, at man gerne må gå mellem bordene. 

• Jeg glemte at nævne Kihoskh, som egentlig iukke er et serveringssted, fylder hele fortovet foran 
kiosken med borde og bænke! 

• Måske skulle man stille krav til, at udeserveringer skal have beplantninger  af en form, eller andre 
æstetiske krav. Der er flere ‘grillbarer’ der bare har klasket lidt møbler op - som ikke bliver tørret af eller 
på anden måde bidrager til bybilledet.  Måske de skal have planter til by-bierne … kommunens utrolig 
dygtige gartnere kunne jo hjælpe lidt på vej? (For de gør godt nok et godt job) 

• Der bør generelt være flere grønne områder, hvor der også er udeservering på Vesterbro 
 
Kommentarer om hvordan man kan skabe tilgængelighed i byrummet ift. cykelparkering, bilparkering, 
vilkår på fortovet etc.  

• Regler for hvor meget de må fylde og regler for hvor caféerne må have skilte stående på pladserne. 

• Udeserveringens areal skal ikke være kæmpestort. Hellere flere små steder. Begræns gerne max.areal 

• De brede fortove på fx Istedgade er en stor gevinst. 

• At der er plads til store ladcykler , da de har krav på at køre på fortovet . 

• De smalle fortove har kun lidt udeplads: Fjern IKKE det lille gadeliv det giver! Gør det evt muligt for 
kørestole at bruge cykelstien disse steder? 
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• Afstemme i forhold til vilkår på fortovet: Er der en permanent p-automat, en skraldespand, et 
cykelstativ etc. kan der ikke også være et cafebord.  

• Der steder, hvor cykelparkering - i eller udenfor cykelstativer - kolliderer med serveringsområder, 
som gør passage besværligt. En af delene bør flyttes 

• Man kan med fordel flytte cykelstativer, der står ud foran restauranter med ude servering. Det er ikke 
hensigtsmæssigt for hverken gående eller gæster, at skulle passere hinanden så tæt 

• Kombinationen af cykelparkering og udeservering er især umuligt - F.eks. som omkring 
Bjørns/Madklubben på Vesterbrogade. 

• I gader med skraparkering tager bilerne ofte ind over fortovskanten og når det kombineres med 
udeservering (og sine steder cykelstativer) er det ofte besværligt eller umuligt at passere med en 
barnevogn, trække en cykel eller passere med en kørestol. Der bør garanteres (fx ved at føre tilsyn) fri 
passage i en bredde svarende til min. 2 fliserækker med brosten imellem. 

• I krydset mellem dybbølsgade og Sønder Boulevard anvender restauranterne mere plads en kun 
fortov. De bruger også p-pladser mv. Det er særligt slemt at skulle klemme sig igennem når der er 
borde på begge sider af en. 

• Kan I ikke overveje at inddrage parkeringspladser i stedet for fortovsplads til udeservering? Hvem er 
vigtigst - tomme biler eller os der går med barnevogne eller trækker en ladcykel? 

• Hellere inddrage en parkeringsplads eller to, end gøre fortovene så smalle at man vanskeligt kan 
passere med kørestole, klapvogne mv. Det gør også gaderne hyggeligere, hvis der ikke er parkering 
hele vejen op og ned. Udeservering bør kombineres med begrønning. 

• Inddrag meget gerne p-pladser og lign foran caféer. 

• Man kunne lade cafeer og restauranter inddrage en p-plads pr matrikel til udeservering og dermed 
gøre mere af gadebilledet levende og beboer/brugervenligt 

• Hvis der er ikke nok plads på fortorvet, så er der rigelig plads på vejen! Luk vejene eller parkering og 
lad udeservering stå der. 

• udeservering på P-pladser, der er i forvejen for få. 

• Det er en god ide at lave klare regler om plads til fx kørestolsbrugere, så det bliver let for 
restauranterne at respektere dem. Nedlæg evt. nogle parkeringspladser, så der bliver bedre plads. 

• At man ikke nedlægger flere parkeringspladser for at gøre plads til udeseevering 

• Det må ikke ske på bekostning af parkeringspladser - dem er der alt for få af i forvejen 

• Det giver byen liv, jeg bor over for og oven over steder med udeserveringen. Og det fungere godt. 
Men giver der bør ikke indrages parkeringspladser som der er mangel på. 

• Visse serveringssteder sætter borde på vejen, hvor der ellers er parkering. Vi mangler i forvejen 
parkeingspladser, og det bliver ikke bedre af at fx Rbabarrab på hjørnet af Sdr Blvd og Dybbølsgade 
bare tager dem til borde. 

• Der skal ikke give tilladelse til at i indrage selve gaden til udendørsservering som det et sket flere 
gange i Bagerstræde idet det skaber farlige trafik situationer og giver ekstra støj når (glade fulde 
personer opholder sig på gaden) 

• Luk Værnedamsvej for biler og læg evt. en cykelsti i midten 

• Remove car and improve public transport to remove noise in the city, no what brings life! 

• Omlægning af cykelstier fx. Gasværksvej som kunne binde Halmtorvet og Vesterbro Torv sammen, 
med begrundelse af at børn 2 gange om dagen ( i skole og hjem igen) er en håbløs mulighed for at 
skabe bedre muligheder for erhvervslivet i gaden. Fordi fortovet, som tidligere er ændret fra en flise 
bred til 2 fliser i bredden ikke er nok til at understøtte mere liv i gaden. Udeservering kræver plads - 
men skaber attraktive bydele - det er andre tiltag der skal til for at alle de fulde højtråbende provins 
konger ikke ødelægger beboernes søvn og dagligliv. 

 
Kommentarer om generelle problemer med skilte og parkerede cykler 

• A-skilte er meget mere irriterende på fortovet end udeservering. Og de pynter sjældent. Jeg ved at 
det er forbudt at bruge dem i visse storbyer. 

• Det eneste sted jeg oplever for lidt plads på fortorve er omkring værnedamsvej og føtex, 
vesterbrogade. Men det er pga cykler og dårlige muligheder for at parkere sin cykel (værnedamsvej) 

• Det er det samlede billede af fremkommelighed. Ulovligt parkerede cykler giver også bøvl. 

• Cykler, skilte og andet tager den sidste plads, så netto er det ikke meget tilbage. 

• Dårlig Cykelparkering ved in-steder kan være et problem 

• Jeg synes at der er et langt, langt, større problem med cykler som blokere fortovene. I sær hvor der er 
hoteller som har cykler holdene til deres gæster. Helgolandsgade er et skræk eksempel på dette. Hvor 
folk med barnevogne og kørestole/rollatoren må anvenden vejen i stedet for fortorvet. Men 
Vesterbrogade, fra Vesterbro torv til Værnedamsvej, er på den ene siden også slem. Især omkring 
Føtex. 
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• Ofte synes jeg at cykelparkeringen er mere generende end opstillede borde 

• Som tidligere barnevognsbruger, af to omgange, oplevede jeg, at det var parkerede cykler på de 
smalle fortove, der forhindrede ugeneret gennemgang – IKKE udeservering 

• Ikke i følge udeserverong, men når vi taler om dårlig plads -hvad sker der for alle de lejecykler og 
cykellig på de små gader? 

 
Kommentarer om manglende renhold 

• Affald alle steder og fyldte spande 

• Affaldshåndtering fungerer hvor der er servering, hvorimod der er kæmpe affaldsproblemer 
omkring salg af diverse take away-steder 

• affaldshåndtering og griseri direkte på pladser og fortove - det bør være obligatorisk at de 
serveringer som får tilladelse til udeservering sørger for at deres områder holdes rent 

• Affaldssortering og affald generelt. Flere skraldespande. 

• At barer og restauranter sørger for at holde rent udenfor, især for glasskår. Det gælder også kørebane 
og cykelsti. Og bær også gælde for kebab steder 

• At caféen renholder, så cigaretskod ikke havner i rendesten og kloak. 

• At der bør gøres med rent på fortorve, pladser mv.  generelt halter det VILDT meget i københavn og 
også på Vesterbro - der mangler ordenlig spuling alle steder )særligt nu hvor vi har haft det tørt og 
ingen regn 

• At restaurationer mv. er forpligtiget til at rydde op efter gæster, særligt for cigaretskodder o. lign. 

• Bedre oprydning i udearealerne efter kunderne. 

• Der er mange hunde i byen og det skal der blive ved med, så glasskår bør der også være en  
opmærksomhed på. Og at der ikke ligger madaffald til rotter, fugle og sultne hunde så mange steder. 
Mere plads og mulighed for hunde på fortovsrestaurant kunne der med fordel også tænkes ind. Flere 
grønne områder på Vesterbro er der virkelig også et kæmpe behov for. Flere muligheder for 
udendørstræning mv. 

• Der skal fokus på at ansvarliggøre folk for at rydde op efter sig 

• Der skal være rigeligt med askebægre/-spande 

• Det burde være restaurationens ansvar at fjerne Cigaret skodder som kunderne efterlader på jorden 

• Det er dejligt at vi allesammen bruger byen og gaden mere og mere det skaber en skøn stemning …… 
og det sviner rigtig meget. Når der hver dag og aften er fuld hus på sønder boulevard, lithauens 
plads og Enghave plads, så kræver det mere oprydning og rengøring af byen end vi pt oplever. Prøv 
at gå en tur en tidlig lørdag morgen på Vesterbro, sp vil i ikke være i tvivl om hvad jeg mener 

• Det er godt at kunne sidde ude også for ikke-rygere. Rygerne skal for helvede holde op med at smide 
deres cigaretskodder over det hele (selv når de sidder på caféer med askebægre foretrækker de i stor 
stil alligevel at smide skodderne på jorden.  

• Det er vigtigt, at der med udeserveringen også sker den fornødne rengøring og oprydning. 

• Det flyder med skrald - særligt efter en weekend med godt vejr. 

• Det giver flere måger, så man bør kigge på skraldespande som de ikke kan komme i og lave regler for 
hvor hurtigt bordene skal ryddes af 

• Det største problem er folk, der kommer til Vesterbro og efterlader bunker af affald efter sig - kebab-
rester, papir omkring fastfood, engangskrus og cigaretskodder. Folk holder også ulovligt parkeret, 
mens de sidder  eller står i gaderne og spiser schawarma og smider emballagen direkte på gaden. 
Det tiltrækker rotter ( og måger). Jeg har fundet halvspiste schawarmaer på min altan...formodentligt 
bragt derop af måger. 

• Det tiltrækker desværre måger, gråspurve og andre fugle. Det er visse steder, fx på Enghave Plads og 
Istedgade, temmelig genererende 

• Eksempelvis de små madsteder på Enghave plads der jo bruger pladsen som spisested for kunderne,  
da stederne selv kun har få siddepladser. Mademballage og skrald fra deres steder flyder overalt. De 
kunne evt. ansætte oprydningspersonale til holde skraldemængden mere nede. Så kunne 
affaldssorteringen også udføres korrekt. 

• Enghave plads er fyldt med affald lørdag og søndag morgen. Det ser virkelig ikke særlig pænt ud. Det 
er nok ikke udeserveringens skyld... :) 

• Fugle og rotter 

• Gør det et krav at cafeer, restauranter m.fl. har affaldsbeholdere til cigaretter, papir m.v., så det er 
lettere at holde byen ren. Folk ryger jo ikke kun ved borde, men står udenfor. Så gør det let af komme 
af med cigaretskod m.v., så det ikke bliver smidt på fortorv. 

• Ifh til udeservering og udeliv: Få nu styr på de skraldespande, så mågerne ikke kan gå i dem, og 
antallet eller størrelsen. 

• Indskærpe restauratørens ansvar for at feje op eventuelle glasskår, cigaretskod og andet. 
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• Ja. Restauranter/barer/caféer skal være aktive spillere i lokalområdet. Dvs. når der nu er udeservering 
og gæster, så skal de også bidrage til oprydningen. Nogle steder sidder folk ikke på eks baren, men 
henter drikkevarer derinde, så hvis de kunne være bedre til at rydde op omkring egen “zone”, så ville 
folk nok også være mere tilbøjelige til at synes, at det er en god idé med udeservering. 

• Jeg tror at udeservering er med til at skabe en renere by, fordi folk ellers vil sidde på bænke og 
plæner, og der derfor vil være flere glas, flasker og affald efterladt 

• Kampagne for oprydning og skrald på fx Istedgades mange Take away steder og indfør spuling af 
fortovene   De er vildt klamme pga mad 

• Mange steder er fortovene beskidte efter madrester og "gammelt sort fedt". Det er en god skik sydpå 
at vaske sit fortorv. Det bør I opfordre til: f.eks. med "Bidrager til Vesterbro lokalmiljø"-smilies/stickers 
eller tilsvarende. 

• Mindre brug af glas & gode store affaldsbeholdere. Askebægre ved alle borde. 

• Måske falder det uden for emnet, men det er et stort problem med affald og tømning af 
skraldespande i sommermånederne på Enghave plads og sønder boulevard. 

• Nej MEN DER ER GENERELT AFFALD ALLE STEDER OG ELENDING OPRYDNING, især i 
weekenderne. Men det er ikke cafe'ernes skyld 

• Nej. Det er et større problem at folk ikke rydder takeaway op efter sig på Enghave Plads, i Enghave 
Parken, Sønder Boulevard og Litauens Plads. Der er for lidt skraldespande i bydelen. 

• Nogle steder har meget lidt plads til udeservering, men genererer masser af skrald til omgivelserne. 

• Oprydning  Glasskår også i de gader der ligger omkring, det synes jeg er et stort problem. Man kan 
tydeligt se hvilke ruter folk går, når de forlader "festpladserne". Og det er jo svært at pålægge de 
enkelte restaurationer, men der mangler generel by-rengøring på Vesterbro synes jeg (når jeg ser 
indre by kan jeg godt blive misundelig da mange fester bliver placeret på vesterbro - rengøringen 
følger bare ikke med). 

• Oprydning. Så det ikke flyder med glas, mad mv. Hvor mad kan tiltrække måger og rotter. Ødelagte 
glas, så der kommer glasskår på fortorvet og vej/cykelsti. 

• Oprydning. Udeservering er ikke kun mad og drikke ved borde, men også dem, der sælger to go. Det 
flyder med skrald og skodder. Der skal stilles større krav til oprydning, og det skal være restaurationen 
og ikke kommunen, der skal rydde op. Enghave plads og Litauens plads er eksempler 

• Oprydningen skal måske være mere optimal. 

• Ordentlig rengøring og vedligeholdelse på områderne bør prioriteres - både den kommunale 
renholdelse af gader, pladser, cykelstier og veje og ved pålæg til serveringsstederne om tilstrækkelig 
daglig renholdelse. 

• renhold er et kæmpeproblem. 

• Renhold. Mange caféer fejer bare deres skidt ud på gaden. 

• Renovation 

• Restauranter ved siden af os tit plejer ikke at stille olje, pap og glas ordentlig i fælles affald kontainere.  
Skulle de ikke have deres egen? 

• Restauranterne skal være opmærksomme på at feje glasskår fra smadrede glas og flasker op dagligt 

• Rygerne efterlader mange skodder. Fokus på om restaurationerne rydder godt nok op efter deres 
gæster. Man kunne forsøge med mere inddragelse af p-pladser/gaderum til fordel for 'serveringsøer' 
som f.eks. i Istedgade. 

• skrald og især cigarret skoder på jorden, som IKKE bliver samlet op af butikken, baren, spisestedet. 

• Større affaldsspande og mere nugging i forhold til cigaretskodder 

• svineri fra take away emballage er særligt problem de steder hvor der er stillet borde og stole op 
udenfor f.eks shawama- og/eller burgersteder. Ligeldes omkring områder som havnebadene og 
Enghave plads hvor folk spiser take-away 

• take away, som anvender fællesområder til ‘udeseevering’ skal have større ansvar for at holde rent 
efter solrige og festlige dage 

• Ud over larmen er der efterladenskaber fra gæster, der har siddet ude. Det er i mit perspektiv især 
slemt omkring Kødbyen. Det er især slemt i weekenderne, hvor man dagen derpå går på glasskår, 
plastikkrus, flasker og cigaretskodder overalt. Måske der burde stilles krav til oprydning for 
restauratørerne, så det ikke kun er et job for se stakkels ansatte ved vedligehold af Kødbyen. De gør, 
hvad de kan, men det er slet ikke nok. 

• Vi oplever tit, at udeservering også genererer mere madaffald/rester på gaden og at restauratørerne 
sjældent gør rent efter det. Det bør være et krav, hvis man skal have lov til at servere mad udendørs. 

 
Kommentarer om rygning 

• At der bliver rygning forbud osse uden for 
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• Der burde være rygeforbud ved borde udenfor. Det er møgirriterende at nyde sin mad udendørs, 
mens der ryges ved siden af. Udendørsservering bør ikke forbeholdes rygere - og det er det de facto i 
dag, hvis man ikke ønsker røg i sin mad. 

• det burde være forbudt at ryge ved udeservering.  Forbigående kan ikke undgå at få røg lige i 
hovedet. 

• Indfør rygeforbud også ved udeservering. 

• Mindre rygning tak. Sjældent at rygerne respekterer andre og går væk og ryger 

• Rygeområder, så der ikke må ryges ved alle borde udendørs. 

• Rygning generer også udendørs. Det duer ikke at man skal sidde inde fx med børn på en sommerdag 
for at slippe for røggener 

• Rygning under beboelsesvinduer 

• Rygning ved udeservering kan være generende for naboer. 

• Røg gener. De steder der er udeservering bliver der røget meget. Hele sommeren , hvor det er åbne 
vinduer, kommer det lige ind i lejeligheden der ligger i nærheden. 

• tobaksrøg er en kæmpestor gene, da den kommer ind ad åbne vinduer - og det er dybt generende at 
sidde på en udendørsservering og spise, hvorefter nabobordet hiver smøger frem og ødelægger 
madoplevelsen. 

 
Kommentarer om varmelamper 

• Brugen af terrassevarmere. De bidrager negativt i klimaregnskabet, og hvis man fjernede 
muligheden for brugen af dem, ville det sætte naturlig begrænsning på, hvor sent på døgnet det er 
interessant at sidde udenfor, for der ville ikke blive skab kunstige opholdsmiljøer. Herudover gør 
markiser og parasoller lidt det samme. Vil man sidde udenfor, må man sidde udenfor. 

• Det skulle ikke være tilladt at bruge terrassevarmere pga energiforbruget. 

• Er varmekanoner mon strengt nødvendige om sommeren - selv om det er køligt? 

• Evt kun tillade varmelamper i samme tidsrum som udeservering 22 i hverdage, 24 i weekender. 

• Forbud mod varmelamper. Større fokus på hvordan restauratørerne kan hjælpe med at få gæsterne 
til at dæmpe lydniveauet 

• Ingen varmelamper eller andre lignende installationer - København som klimaby?? 

• Ingen varmelamper. Når vejret ikke er til behageligt udeophold må man gå inden døre. 

• Jeg forstår ikke hvorfor Københavns kommune tillader at der er tændt varmelamper udendørs i hele 
byen hele året. Kæmpe energifråds 

• Varmelamper o.lign. burde ikke være tilladt - energifrås. Kan bruge tæpper 
 
Kommentarer om at afmærkning er positivt 

• Afmærkning er en rigtig god idé 

• Afmærkning er et fint kompromis . Det er få måneder ok om året man kan sidde ude og der har ALTID 
været lerm i byen.. kan man ik lide larm så hold dig væk fra byen . Jeg elsker larmen og lugten.. 

• Afmærkning til synshandicappet 

• Det der med afmærkning af hvor store og borde må placeres er godt og nødvendigt på fortove, men 
ikke så vigtigt og i visse situationer endda lidt ærgerligt på pladser. 

• Det skal kunne ses, at afmærkning af serveringsområde er officielt - forretninger mm skal ikke selv 
kunne afmærke - så vil mange selv ‘opfinde’ deres ‘areal’ 

• En afmærkning vil gøre det nemmere for alle 

• Gør det tydeligt hvor restaurationer må udeservere samt et system, hvor borgere kan rate  
restaurationer som tillæg til Smiley-rapporten. 

• Hvis der skal være markering, skal det være diskret afmærkning. 

• I Stockholm er de gode til at bygge aflukkede og afmærkede rum til udeservering. Det synes jeg at vi 
også skal ha på Vesterbro 

• Jeg er stærk tilhænger af, at fodgængere kan komme forbi - problemfrit - hvorfor en kommunal 
afmærkning synes at være en god ide. 

• Markeringerne vil være fine, så restauranter og caféernes gæster også ved hvor de kan rykke stolen til 

• Måske kan permanente afmærkninger være fint, så det er tydeligt hvor meget de må fylde.   

• Og gør afmærkning af udeservering diskret, så det 'nudger' folk til at holde sig inden for markeringer 
(hvis det er/bliver vedtaget). 

• Oplagt med afmærkning af den enkelte cafés område fx. 

• Rigtigt god idé med afmærkning på fortovet 
 
Kommentarer om at afmærkning er negativt 
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• Afmærkning vil ikke hjælpe fordi kunder vil flytte stole og borde og så er det svært for kørestole og 
barnevogne at komme forbi 

• Afmærkning vil være så grimt at det ikke er til at holde ud at tænke på 

• Afmærkning ville ikke kunne gøres pænt, og der er blevet brugt så mange penge på byfornyelse, at 
det ville være synd. Det ville være lettere for betjeningen at forklare gæster hvorfor de ikke må rykke 
på bordene, men det ville være det eneste positive. 

• Jeg har det svært med at der skal tegnes kommunale linjer i byen, der adskiller byrummet. Det bliver 
nemt meget rethaverisk og fremmedgørende. 

• Lav ikke permanente markeringer! Frygtelig grimt at se på… 

• Som gæst kan det faktisk godt være lidt irriterende med de der afmærkninger, hvis det bliver for 
regidt. De må gerne være der, men det skal være med lidt line og så må man som gæst være god til at 
gøre plads hvis en kørestol eller barnevogn ikke kan komme forbi. Mere frihed under ansvar og færre 
rigide regler. 

• Synes også at det er en tåbelig ide med opmærkning. Skal der være regler for alt??? Lad nu folk 
bruge den sunde fornuft og tage ansvar. Der har jeg tillid til mine medmennesker. Vi skal ikke have 
regler for alt, derimod skal vi tale sammen og finde løsninger. Vi kan godt. 

• Tror det vil være bedre med retningslinjer/rammer omkring udeservering frem for at bruge penge 
på permanent afmærkede fortove 

 
Kommentarer om at fastholde udeservering til kl. 24 

• Bevar for guds skyld udeserveringen til kl. 24. Det er så få måneder om året, at det er muligt, og det er 
med til at skabe den stemning, vi rejser sydpå for at opleve. 

• Den bør bevares, også efter 22. 

• Det, der ikke larmer, kan for min skyld gerne have længe åbent - fx restauranter, hvor folk typisk ikke 
drikker sig fulde. 

• Helt fint med udeservering til kl 24. 22 er for tidligt og giver alligevel meget larm når der skal lukkes 
som under Covid. Det var noget værre noget og skabte kun problemer for alle - gæster såvel som 
restaurant 

• I stedet for kl. 22 kunne man begynde med lukning kl. 23, da det måske er nok til at løse udfordringer, 
hvor der er sådanne. 

• Jeg er fortaler for restaurationer indtil kl. 24, sålænge restaurationer er pålagt at tage hensyn til 
mennesker med handicap og støjkrav. 

• Jeg mener ikke vi kan være bekendt overfor hverken beboere, gæster eller turister at alt lukker ned 
klokken 22.00. Vi er trods alt landets hovedstad, og ikke en lille soveby i provinsen! 

• Jeg synes, at klokken 22 er for tidligt, men klokken 23 kunne nok være acceptabelt i hverdagene for 
langt de fleste som en form for kompromis. 

• Overvej om torsdage skal have samme regler som fredag-lørdag, hvis der skal begrænsninger på 

• Synes godt man kan have udendørsservering til 24 på åbne pladser. Men i beboelsesgader er det 
fornuftigt at lukke kl 22 på hverdage. 

 
Kommentarer om at begrænse udeservering til kl. 22 

• De smalle gader er ikke egnet til udeservering efter 22, f.eks. Gasværksvej i halmtorvet-enden 

• Larm efter kl. 22 søndag og på hverdage er den største gene når man skal op på arbejde og i skole 
næste dag. 

• Måske er det servering af alkohol, der skal begrænses til indendørs efter kl 22? 

• Udeservering i smalle gader bør stoppe kl 22 

• Vesterbro er for mig først og fremmest et sted hvor man bor. Udeservering giver liv og stemning og 
det er en del af bydelen, men det er børn i gaderne og lys i vinduerne om aftenen også. Mange har 
soveværelser og børneværelser ud til gaden og jeg synes det giver en fin balance at udeserveringen 
skal slutte kl 22. 

 
Kommentarer om at der skal være plads til alle 

• Det er rigtig fint med udeservering så længe, det ikke generer de mennesker, der bor der. 

• Debatten har gået på om udeservering på Vesterbro skal fortsætte på hverdage mellem 22 og 24. 
Det, som det efter min mening handler om her, er, hvor vidt naboerne for alvor føler sig generet. Det 
er svært at lave regler om, men man kunne måske lave en klausul, der giver mulighed for berettiget 
indsigelse 

• Der skal fortsat være liv på Vesterbro, men med måde. 
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• Elsker det og vil for alt i verdenen beholde det, så lad det passe ind med sengetid og ro. Vi har 
kæmpet længe for at skabe blandet beboer sammensætning både i familie og økonomisk status - her 
skal være plads til alle. Også dem der skal i seng kl 22 og/eller skal passe et job i hverdagen 

• Hensyn til alle. 

• Hold fast i at det er en balance mellem nattero og godt samvær 

• Jeg skriver især på vegne af børnefamilier, ældre og folk med handicap. Srlv bor jeg i en baggård 
uden for meget larm og er kun let påvirket. Men vigtigt at tænke  alle ind også de unge. Vi bor trods 
alt i en storby :) 

• Jeg synes det er vigtigt at det offentlige rum er alles og at udeservering derfor ikke skal fylde for 
meget, så det optager for meget af fællesarealer. Men det er også en del af det der skaber liv, så det 
handler om at finde en rette balance. Det kommercielle må ikke komme i første række - det må altid 
være fællesskabet. 

• Jeg så gerne at man så på om der er lejligheder lige ovenfor. Småbørnsfamilier mv skal gerne have ro 
tidligere. 

• Lyt til beboerne, som bor tættest på, det som fungerer et sted, fungerer måske ikke et andet sted… 

• Plads til forbipasserende også som kørestol og klapvogn, ude servering skal blive, da det skaber liv. 
Plads til alle 

• Tænke over at der skal være plads til alle, også gangbesværede, ældre, barnevogne, socialt udsatte på 
de offentlige pladser og alle ikke gæster. 

• Udeservering skaber liv men burde reguleres. Byen burde være for alle borgere og ikke kun for 
turister. Hele året. 

• Vesterbro er et af de tættest beboede områder i landet, og skylder mange af sine bymæssige 
kvaliteter til netop tætheden og at der er en kultur hos beboerne hvor man er glade for at møde 
hinanden i byrummet. Generelt er kulturen hos beboerne meget hensynsfuld. Ellers kan man ikke bo 
så tæt. Vi er glade for gæster på Vesterbro, men hvis det bliver et festkvarter, risikerer man at fjerne 
grundlaget for den gode bymæssige kvalitet i kvarteret. 

 
Kommentarer om kommercialisering af byrummet 

• Det siger sig selv, at udeservering kan løbe løbsk. Der er nogle restaurantører, der skal tjene penge, 
ikke sandt? 

• Cafeer vil jo gerne have så meget gang i gaden og mennesker i området ift indtjening, imens mange 
beboere vil have en aften i lejligheden uden nemlig dette. Derfor konflikten selvfølgelig. Men jeg 
synes erhvervslivet har fået rigeligt lov til at fylde og optage det offentlige rum allerede fx fortovet og 
natteliv, og derfor godt med noget der faktisk tager hensyn til beboere. Det kommer ikke af cafeer 
selv og derfor må kommunen sikre dette... 

• Der er alt for få borde og bænke i det offentlige rum, for folk der ikke har råd til at gå på cafe. Især på 
sønder boulevard og Enghave plads, hvor det er umuligt at sidde ned hvis solen skinner og alle 
bænke er optaget. Det skaber social ulighed. 

• Der er efterhånden alt for mange betalingsanlæg (læs udeserveringsanlæg) som står halvtomme. 
Der er behov for langt færre anlæg og mange flere åbne pladser og fortove. 

• Der er en balance mellem liv i byen og så en underholdningsby, hvor alt drejer sig om kommerciel 
underholdning. Det må aldrig blive det sidste. Det er vigtigt at byens pladser giver og fortov giver 
mulighed for andre aktiviteter end kommercielle tilbud, så her fra er der et ønske om at holde 
privatiseringen af byens rum i ørerne - det skal være til glæde for byen, borgerne og gæsterne og ikke 
kun indtjeningen i oplevelsesøkonomien. 

• Der er mange Butikker uden tilladelse til udskænkning overhovedet 

• Det er byen der stiller byrummet til rådighed for restauranter og caféer og ikke deres plads, blot fordi 
de har fået en tilladelse. 

• Det er ikke kun restauranter men i stor grad også Take away som serverer mad udenfor. Forskellen er 
st take away slipper ansvaret ved døren. Der bør værd langt større krav til både restauranter og Take 
away om at bidrage til at holde byen pæn og ren. De profiterer i den grad på byens gader og pladser 

• Det skal gøres demokratisk og retfærdigt. De store caféer skal ikke fylde det hele, bare fordi de ligger 
ud til en plads. Hvor der er åbent og tomt skal ikke være en fri invitation til at okkupere området. Det er 
jo typisk de små caféer, der har lidt plads på de smalle fortove, og jeg synes bestemt ikke deres 
mulighed for udeservering skal indskrænkes. Så må man vente på at den modgående passerer og 
udveksle et venligt blik og komme hinanden ved. Vi skal passe på at byen ikke bliver for strømlinet og 
'nem' og pedantisk. Hvis kørestole har svært ved at passere, så foreslår jeg at vi udvider fortovet og 
fjerner noget af bilernes plads. 

• Jeg synes, at det er vigtigt at ligge vægt på, at kommercielle interesser ikke fortrænger muligheden 
for “bare at være” 
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• Måske burde det være et formelt krav for at have siddende gæster udenfor sin forretning? At 
påskønne lokalmiljøet i stedet for kun at se det som en kilde til indtjening. 

• Nogle udeserveringssteder ligner jo nærmest også en hel restaurant med parasoller og permanente 
borde. Diversitet i udeservering, altså heller flere små steder. Og ingen diskrimination af de små 
steder. 

• tilbagebetaling til fællesskabet for at bruge borgerens areal til deres produktion - 

• Udeservering er med til at give liv og skabe det offentlige rum. Men det er vigtigt at holde en balance 
mellem udeservering og det offentlige rum der er tilgængeligt for alle der ikke betaler. På den nye 
Enghave Plads fungerer det nogenlunde, men problemet er ikke i så høj grad for meget udeservering 
men for få pladser på selve pladsen. Det som kommunen kalder metro-forplads, som reelt er plads 
der går til ovenlysvinduer til folk der venter på metroen. Her er græsbedene på det seneste blevet 
inddraget til blomster, hvilket betyder at balancen mellem udeservering og det almindelige 
offentlige rum er forskudt. Det er på sigt ikke godt, fordi det skubber folk uden penge eller lyst til at 
betale cafépriser væk. Dette er slet ikke et argument for at begrænse udeservering, men nærmere for 
at øge mængden af mulige siddepladser generelt. Nu hvor blomsterbedene er anlagt og derfor nok 
ikke kan fjernes igen, vil det være en mulighed at etablere siddepladser langs kanten af dem. 

• Vi har mange problemer med gæster fra vinbaren i Bagerstræde, som pisser i vores port, fordi der 
kun er ét toilet indendørs - ligeledes fylder deres cykler hele fortovet på den modsatte side af vejen, 
så man aldrig kan komme forbi med en barnevogn om aftenen og skal ud på et ret trafikeret vej. Hvis 
man fordobler sin kapacitet som bar/restaurant vha. udeservering bør man også indregne fx 
toiletforhold og cykelparkering til alle disse gæster. Der er de samme problemer på Vesterbrogade 
og Værnedamsvej. Især de mange turister som stiller en lejecykel/Donkeybike og ikke tager den med 
igen, resulterer tit i, at der ligger væltede cykler på fortovet i weekenden. 

 
Kommentarer om at tage hensyn til erhvervslivet 

• Cyklister skal hindres i at køre fra Vesterbrogade og Bagerstræde ind over fortovet og ind i gågaden, 
så tjenerne ved udeservering ikke udsættes for på kørsel af hurtigtkørende cyklister. Jeg anbefaler at 
restautørerne får lov til at stille borde ud i gågaden. De kan hurtigt flyttes, når der køres varer og 
rustvogn ind på torvet. Det skal selvfølgelig være gratis for restauranterne. 

• Det er fint med få enkle regler. Det må ikke blive for bureaukratisk for restauranterne og caféerne. 

• Det er vigtigt at tage hensyn til de erhvervsdrivende, så det ikke bliver svært at være lille 
cafe/restaurant på vesterbro. 

• Det er vigtigt for bylivet, at der bliver skabt gode, billige og fleksible forhold for udeservering. 

• Det er økonomisk for restauranter, at kunne servere folk udenfor. Skærer man det fra, vil de kunne 
blive nødt til at tage højere priser. Det er ikke hvad vi har brug for med inflation, som brager i vejret. 
Ydermere er det skønt med det ekstra liv i gaden. 

• Det må ikke blive for besværligt med for mange regler for dem, der laver udeservering. 

• For mig virker det ikke som en god løsning at lave stramme regler og dispensationer. Det lyder som 
en effektiv måde at koncentrere evt gener lokalt og det vil så “gå værre ud over” beboere på bestemte 
addresser samtidig med at restaurationer mm udenfor dispensationszoner vil miste omsætning. 
Bedre at sprede livet i gaden ud i hele byen, så vi kan mærke at vi bor her sammen 

• Hvorfor skal Kødbyen have dispensation. Er det ikke konkurrenceforvridende? 

• I rammer alle de små steder, som ikke larmer. I bør i stedet fokusere på de områder af byen, som har 
et hasarderet natteliv med fokus på dødsdruk, utryghed og kriminalitet og lade de små restauranter 
og vinbarer være i fred. 

• Ja det er folks levebrød i piller ved 

• Jeg synes de små shawarma-barer og andre minoritetniske små madsteder skal have 
nemt/nemmere ved at etablere udeservering. Lige nu går der for meget hvid dansk provinsby i den 
og det virker som om at det er de mere velstillede restauratører der lykkes med at etablere 
udeservering. Den ulighed må skyldes nogle strukturelle barrierer og det bør ændres. 

• Lav ikke for mange regler sådan at restauranternes udeservering forsvinder igen. Jeg kan huske hvor 
kedelig det var dengag København havde ingen /meget bergrænset udeservering. 

• Lav nogle fornuftige regler, der er nemme at forstå, så slipper I for kontrol og pamperi 

• Pas på man ikke gør det urentabelt at drive resturant og barer 
 
Kommentarer om at sikre overholdelse af regler 

• At der skal være bedre opsyn med om regler overholdes både i forhold til tidspunkter og placering. 

• At reglerne overholdes 

• Der er er nogle der ikke er lovlige tror jeg 
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• Det kunne være rart hvis der blev lavet regler (og håndhævet) at der skal være plads til gennemgang 
uden at man skal sno sig udenom bænke, borde og skilte - at der skal være en lige gennemgang i hele 
gaden 

• Det må være op til dem der har udeserveringen af sørge for at man holder sig til reglerne. Og op til 
kommunen at sikre at reglerne overholdes. Altså mere eller mindre daglig kontrol i sommer 
månederne på Vesterbro. 

• En hjemmeside hvor beboere kan oplade billeder af situationer med beskrivelser, hvor afmærkningen 
ikke overholdes. Det er lettere end at skulle vente på at kommunen selv tjekke løbende, eller at man 
skal klage ad anden vej. En måde hvor den pågældende beværtning så også selv kan se med det 
samme, at der er klaget og over hvad. 

• Fremfor begrænsning af restauration ønsker jeg markant lettere sanktionsmuligheder over for 
restaurationsejer OG ejere af de lejemål, som restaurationer lejer sig ind på. 

• Følg det svensk måde - at kommunen stille krav til udeserveringen; markering, møbler etc. Så by 
billeden ser flot ud. 

• Hvis et sted ikke kan håndtere sine gæster, så adfærden bliver grænseoverskridende i det offentlige 
rum. Men jeg forestiller mig at det allerede reguleres hvis politiet tilkaldes gentagne gange. 

• I stedet for at forbyde udeservering, kunne man opsætte støjmålere à la dem der bruges i børnehaver 
m.fl. og så bortvise de larmende gæster. Så bliver der rart for alle efter en tilvænningsperiode. Mvh 

• indfør og håndhæv decibelgrænser for støj ift. de enkelte udeserveringer, så debatten ikke kun 
handler om for el. imod udeservering, men i stedet kommer til at handle om, hvor de faktiske gener, 
den enkelte udeservering medfører. 

• Ja at ude serveringen overholdes, og at café og restauranterne faktisk overholder tidsfristen for 
udeserveringen 

• Ja, at de regler der er for udeservering ikke overholdes. Herunder at café møbler bliver sat frem før 8 
og ofte ikke er pakket sammen til tiden om aftenen. Samt at der ofte ikke er toiletter nok på caféerne til 
den øgede mænge gæster, som udeservering genererer. Dette betyder at det ofte observeres at 
kunder tisser i porte og mellem bilerne 

• Ja, det kunne være fint med en pantordning, som kunne regulere engangsemballage hos cafeer, som 
sælger takeout ud til pladser. Enghave plads flyder i affald ofte. Men det er mere den uformelle 
udeservering kan man sige. 

• Ja. I skal lade det være en del af bevillingen alle steder også kødbyen. Ganske få steder kan man ikke 
finde ud af det og her skal der slås hårdt ned, uden at det går ud over alle dem der kan. 

• Kommunen bør tjekke at reglerne er overholdt mht optaget plads og tider... 

• Kommunen kunne godt kontrollere, hvis restauranterne overholder reglene, og giv bøde til dem, der 
ikke gør. Så længe Kommunen giver god vejledning i forvejen. 

• Lægge ansvaret for at overholde retningslinjer over på restautøren. Efter et vist antal overtrædelser 
fratages retten i f.eks 3 måneder 

• Måske kontrolerende noget mere, og så kunne kommunen også svare borger der sender billeder ind 
om samme spørgsmål, jeg har sendt billeder ind på flere steder hvor ude serveringen fyldte hele 
fortorvet så barnevogne må køre på kørebanen. 

• Restauranterne og Kommunen burde blive mere ansvarlige. 

• Sikkerhed/ikke-vold, passende volumen, renhold,  og god stemning 

• Skilte på dørene hvor der står om de har lov til udeservering og i hvilket tidsrum bør fremgå af døren 
ligesom hygiejne-oversigten. 

• Syntes kommunen skulle ansætte vagter i stil med p-vagter til at udstede bøder til restaurationer der 
ikke overholder reglerne. 

• Så længe Kommunen gør serveringsstederne opmærksom på at overholde udepladserne indenfor 
rimelig afgrænsning, så fodgængere kan komme forbi, er udeservering fint med mig. 

 
Kommentarer der ikke ønsker regulering af udeservering 

• Bevar det som det er 

• Der er i forvejen ekstremt mange restriktioner, så lad nu folk hygge sig! 

• Der kan aldrig blive for meget udeservering. Hvis det fylder for meget på fortorvet kan man sætte 
"spærringer" op på vejen og udvide fortorvet. 

• Det er så få dage om året at vejret er godt til udeservering, så de nye regler giver ingen mening . 

• Det er typisk gen x og børnefamilierne der bliver hørt. Ikke repræsentative for hele området. Bilstøj er 
et væsentligt større problem for flere der ikke lige bor på stille Litauens plads. 

• Det fungerer rigtig fint. Mere støj fra soundbokse og privatfester 
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• Det fungerer som udgangspunkt rigtig godt. Synd at begrænse. Vi har vænnet os til at mødes uden 
for efter corona (og jeg er midaldrende). Min mand og jeg nyder, at generationerne blandes mere 
end tidligere. Ærgerligt, hvis det begrænses. 

• Det handler mere om at tage hensyn til hinanden end regler. 

• Det skaber liv og skal begrænses mindst muligt 

• Det skal forblive uændret :) 

• Dette er. Ren spild af ressourcer! 

• Forbud er aldrig vejen i min optik. Kompenser de beboere der er generet af larm. Afmærk fortove, så 
kørestole/ barnevogne kan passere ved udeservering. 

• Generelt synes jeg ikke at kommunen skal spilde tid og ressourcer på noget der fungerer. Hvem skal 
administrere håndhæve og straffe?… 

• Gerne mere af det, tak. 

• Giv mulighed for at udeservering kan opsætte læskærme og markiser, så der kan skærmes for vind og 
vejr, og udeserverings-perioden kan forlænges. Se gode eksempler i den gamle bymidte i Malmö. 

• Hvis I reducere udeserveringen vi I opleve at få en meget død by og gæsterne skal nok finde andre 
steder f.eks. offentlige pladser hvor de så vil fortsætte med hyggen, måske ikke til alles tilfredshed! 

• I kunne overveje om i behøver at overregulerer igen igen 

• Jeg oplever ingen problemer med udeservering som det er nu. Hvorfor ændre noget der fungere 
godt? 

• Lad nu være med at lave en masse bureaukrati ud af noget, som ikke er et problem for 99% 
vedkommende. Der er problemer nok i verden og dette er ikke et af dem. 

• Nej det er fint 

• Nej, for det fungerer fint, som det er. 

• Opmærksomhed på at det ikke er en snæver del af byboerne (som ikke repræsenterer den brede 
befolkningssammensætning) der dikterer en indskrænket brug af byens rum. 

• Pas på med for mange restriktioner. Der vil altid være nogle der er utilfredse men de skal ikke sætte 
dagsordenen medmindre situationen er helt uholdbar. Det er den slet ikke. Hvis man leder efter 
stilhed skal man ikke bosætte sig i hjertet af en storby. 

• Reglerne fungerer fint som de er i dag 

• Stop reglerne! Det hele skal være så Kontrolleret - I kvæler initiativ, byliv og lysten til at bevæge sig på 
forskellige måder i byen 

• Udeservering er byliv, sommerliv, hyggelige snakke med forbipasserende. Vær sød ikke at fjerne det 
og sætte begrænsninger og restriktioner op. 

• Udeservering er dejligt og er vigtig i de få måneder hvor det rent faktisk er muligt at sidde ude. Det 
skal samtidig være til at holde ud for folk der bor tæt på disse steder. Så dispensation ved steder der 
ikke er lige over lejligheder. Begræns begrænsningen mest muligt 

• Udeservering er med til at gøre Vesterbro og byen til et sted for alle. Der bør laves meget mere 
udeservering og færre begrænsninger 

• Folk i gaderne forsvinder ikke ved at lukke for udeservering. De kommer bare til at hænge ud alligevel. 

• Hensyn er ikke at være grådig og lige presse ekstra borde ud på fællesområder og ikke lade høj musik 
brage ud. At nogle sidder stille og roligt og snakker og griner udenfor er så fint og rn del af en 
levende by. For stramme regler kan føre til mere ophold i parker og pladser, hvor der ikke er nogen 
der rydder op eller bidrager med noget positivt til byen. 

• I sommerperioden er der mange der hygger og fester udenfor, og begrænsninger på udeservering 
vil nok ikke betyde at folk går hjem. Flere vi sandsynligvis rykke videre fra caféerne kl. 22 og sætte sig 
på byens pladser og fortsætte festen og hyggen der. Det vil betyde mere tis, flere efterladte skodder 
og andet affald i lokalområdet - og muligvis mere larm. Dertil vil der mangle personale til at holde 
opsyn og den tryghed personalet i byens barer/caféer normalt giver gæsterne. 

• Med forbud bliver der endnu mere pres på Kødbyen og indre by efter kl 22/24 til gene for alle. 
 
Kommentarer om, at udeservering skaber fællesskab og tryghed 

• Bring it On. Drop alle de restriktive regler. Det jo ikke året rundt, vi sidder ude - det så skønt at se, at vi 
ude og sammen i fællesskaber. 

• Det skaber et godt leben og giver tryghed også for mig, der sjældent gør brug af det. 

• Det skaber liv og tryghed i gaderne. 

• Det skaber tryghed på Istedgade 

• Et levende byliv med livlige barer, mennesker på gaden osv. er noget af det, der gør det attraktivt at 
bo på og besøge vesterbro. Med mere plads til grønt/rekreativt og kommercielt areal får man også 
mulighed til at komme hinanden ved; også hvis man er alene. Jeg tror man kan føle sig mindre 
ensom hvis man har mulighed for at kigge på bylivet, selv om man ikke nødvendigvis er en 
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deltagende del af det; st sidde på en bænk på Enghave plads koster intet, og ingen vil kigge mærkelig 
på en, hvis man skulle sidde der alene, eller ikke købe noget, men udeserveringerne i området, gør at 
der er liv og mennesker og noget spændende at kigge på. Med en kombination af offentlige 
siddepladser og udeservering, tror jeg vi skaber et mere inkluderende byrum for flere! 

• Udeservering er en helt vital del af det at bo i byen og på Vesterbro. Det skaber tryghed, når man som 
kvinde kommer hjem sent om aftenen, at der er mennesker på gaden.  

• Udeservering er en utrolig stor del af den lokale kultur. Det skaber liv, tryghed og glæde at der er 
mulighed for at sidde ude og nyde livet. Livskvaliteten for os vesterbroere vil falde uden 
udeservering. MED udeservering kan vi alle nyde livet, komme hinanden ved og have et godt lokalt 
sammenhold! Det giver god energi og livlighed til hele København 

• Udeservering er et vigtigt element i  det tryghedsskabende byrum. Udeservering skaber gadeliv og 
øjne på gaden, som gør det trygt for alle. Bevar udeserveringen fo et trygt Vesterbro. 

• Udeservering har gjort Vesterbro til et trykkere og mere livligt område. Vi skal holde fast i den 
udvikling! 

• Udeservering skaber liv og tryghed i gaderne. 

• Udeservering skaber liv, fællesskab, tryghed og godt miljø. 

• Udeservering skaber tryghed også for mange af os der kan sidde ude med hunden 

• Udeserveringer giver liv og tryghed i bydelen. Det er en del af at gøre København til den fantastiske 
by det er 

 
Kommentarer om, at det skaber liv og hører til storbyen 

• Alle der klager flyt på landet . 

• At der altid har været liv og positiv 'støj'. Undlad at Vesterbro pludselig skal ligne en konservativ kopi 
af Frederiksberg hvor det fortsatte snobberi kan fortsætte indenfor på dyre spisesteder, hvor kun 
købestærke unge og pensionister kan udfolde sig. 

• At vi er nogle borgere, der helt be-vidst har valgt at bo I en by. Andre menneskers nærvær er ønskelig 

• Bevar livet og den gode udvikling i København. Folk er ordentlige og stemningen er god, når vi kan 
være ude. Jeg har små børn, men er ABSOLUT IKKE generet af udeservering. Vi bor i en by. Hurra for 
liv. 

• Brug dog tiden fornuftig - prøv at tag en tur til syden og mærk stemningen, istedet for at opføre jer 
som en flok gammeljomfruer fra en indremissionsk sekt og erkend at København er en storby. 

• Byudvikling, slagerigården nedrivning, varlsbergsbyen nu istandsat lukkedhed samt priserne har 
gjordt vesterbro stivere, servering er et åentrum, det er det samme som at narkomanerne svar spredt 
i et størrer område og hvordan de samled sig efter renovering af bydelen til en problematisk klump, 
jeg ser det samme at fjerne det fri rum bliver de få tilbage mere brugt og ofte kan det skabe larm... 

• Der er meget udeservering på Vesterbro og det er godt, og skaber liv i byen.( Og det er meget bedre 
end biler, veje og parkeringspladser). Det er samtidig en hårfin balance mellem hyggeligt byliv og 
generende støj, der ødelægger nattesøvn. 

• Der skal være byliv på vesterbro. Der skal være mindst så meget gang i som i indre by 

• Der skal være liv i en by, en by uden liv er en død by. 

• Det er dejligt og givet liv 

• Det er fantastisk med alt det liv i byen. Meget mere udeservering og meget færre restriktioner på at 
sætte borde op udenfor. 

• Det er sådan en vigtig del af at leve i byen- at mærke livet og se glade mennesker omkring sig 

• Det skaber stemning og det er derfor vi elsker at bo i byen. Kan man ikke leve med udeservering så 
bør man overveje at flytte ud af byen hvor der er masse af mulighed for at finde rolige omgivelser. 

• Det skal selvfølgelig være muligt at komme rundt også for kørestolsbrugere - byen skal være for os 
alle. Men lad nu for pokker være med at prøve at gøre København til en kedelig provinsby! Der er så 
mange steder i verden hvor man kan finde ro og renlighed - storbyen må gerne støje, og lugte lidt af 
tis ind imellem! Det er jo en del af charmen! 

• Det var kæmpe optur da man liberaliserede udeservering. Det gjorde der kom liv i gaderne og en lidt 
sydlandsk stemning og var svært positivt for byen. Med alt er der selvfølgelig bagsider, hvilket jeg 
godt forstår men det er et KÆMPE plus at vi har fået så meget ude-liv i byen, først med altaner og så 
med udeservering. Lad ikke nogle få 'brokkere' ødelægge det gode der er sket for majoriteten! 

• Det vil være en kæmpe falliterklæring at begrænse udeservering. Kbh skal ikke være en provinsby! 

• Efterlad forstadsværdierne i forstaden. Eller bliv boende i forstaden. 

• En uundværlig del af bybilledet, som vi skal værne om og understøtte bedst muligt 

• Folk som flytter ind et sted hvor der er byliv, skulle have tænkt sig om før de i stedet prøver på at 
kvæle bylivet. Restauranterne skal også kunne tjene penge, og det kan de ikke med en lukketid kl 22. 
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• Fordi politikerne selv kommer fra landet, behøver de ikke at skabe et hjem væk fra hjemmet på 
Vesterbro 

• Forretning skal afpasses med omgivelserne! Omvendt er det håbøst , at se på , at nyindflyttere klage 
over larm, - velvidende at bolig ligger byen... 

• Forstår at der skal bære en balance mellem beboer og restauration - men mener også at det er vigtigt 
at beholde liv og atmosfære i byen og bro- kvartererne - ikke mindst for tourisme 

• Forsæt med mere liv i gaden. 

• Generelt synes jeg, det er utrolig positivt at have udeservering og det vil være meget ærgerligt, hvis 
nogle få mennesker, der er generede af larmen til trods for at have valgt at bosætte sig i en central del 
af en storby, får lov at begrænse alle andre 

• Hvis folk ikke kan lide det udeliv der er på Vesterbro, kan de flytte! 

• Hvis noget, så trænger vi til at slippe tøjlerne lidt mere, tak! 

• I skal passe på det "serverende byliv", hvis byen skal være mere end en "beboelses-provinsby". - 
Beboere som eventuelt kan høre eller se det serverende-byliv på Enghave plads, Halmtorvet, 
Vesterbro torv, Istedgade og Reventlowsgade har efter min bedste vurdering i mange, mange år, hvis 
ikke årti efter årti vidst, hvad konditionen var for ro og stilhed om aftenen. -  Disse beboere har derfor 
ikke lidt noget tab mht. ro og stilhed i den tid, de har boet på de pågældende adresser. - Tabet for 
særligt unge mennesker, turister, virksomheder og oplevelsesindustrien vil derimod være stor 
oplevelsesmæssigt og økonomisk. 

• Ja - i skal stoppe med at gøre København til en kedelig forstad. Det er der nok af i Danmark. 

• Ja, at det er en fantastisk del af at bo i byen, at man selv og andre har mulighed for at sidde ude og at 
det på ingen måde bør hæmmes. 

• Ja, lokalpolitik er til for lokalområde, så hvis ønsket er at drive provinspolitik, så gør det sig bedst i 
provinsen. 

• Jeg er 55 år, bor på Halmtorvet og mener, at udeservering er en del af det at bo i en storby. Hvis vi 
gør København til en by uden udeservering vil turisterne nok vælge andre storbyer. Mange af dem, 
der normalt vil sidde udenfor og nyde en øl om sommeren, vil måske også vælge at sidde hjemme 
privat eller på pladser, da det er tidligt at skulle gå indenfor på de lange varme sommeraftener, som 
der er så få af. Det synes jeg er virkelig ærgerligt både for kunderne og for cafeer og restauranter. 

• Jeg er 64 år gammel og elsker byen og havnen. 

• Jeg er med på at vi alle skal være her, men jeg foreslår at de mennesker der ikke ønsker at bo eller 
opholde sig i et pulserende og livligt miljø (hermed også støjende) flytter til Rødovre, hvor alle 
butikker og restauranter er pakket ind i et kedeligt overdækket center. Så os der betaler for netop at 
bo i byen, kan få lov at få det i fred. Så kan de jo aktivt tage til bydelen når de ønsker lidt liv. Ingen er 
tvunget til at bo på V. 

• Jeg græmmes når jeg tænker på hvordan vi fik aflivet Københavns Karneval, fra i midt 80'erne at være 
den vildeste optursfest i hele byen, til at blive tam og velduftende, lukket inde bag et fucking hegn i et 
lille hjørne af Fælledparken - hvad fanden??? 

• Jeg hader også at alt er klinisk rent dagen efter Distortion - man må for fanden da godt kunne se at 
der har været fest dagen efter! Sønder Boulevard ligner et velfriseret og nyklippet mareridt fra en Ray 
Bradbury novelle allerede omkring midnat, fordi alle provins-tilflytterne har klaget! De må ikke vinde 
den her, og gøre vores dejlige by til en forstad! :-( 

• Jeg synes at man skal værne om bylivet omkring Enghave Plads metrostation. Det er blevet et af de 
hyggeligste steder i byen. Ikke kun pga. udeservering, men også et sted, hvor man kan slå sig ned. 

• Jeg synes byliv består af liv på gaderne, og det er udeservering en stor del af. Desuden virker det 
komplet selvmodsigende for en hovedstad at lukke ned for de erhvervsmuligheder der i byen - og for 
at vi lokale ikke kan bruge byens udendørsarealer efter kl 22. Selvfølgelig skal der være plads til 
kørestolsbrugere og andre på fortovene, men mon ikke det kan løse sig uden stop af 
udendørsservering. 

• Jeg synes det er dejligt med det sociale liv som udfoldelser i steder med udeservering. Det er måske 
nemt nok skrevet når man ikke selv bor i nærheden. 

• Jeg synes generelt, at det er hyggeligt med udendørsservering. Jeg synes, at man skal passe på, at 
man ikke kommer til at gøre København kedelig ved at indføre alt for mange regler. 

• Jeg synes Københavns Kommune er ved at gøre København til en røvsyg by at bo I!! Mere 
udeservering tak! Mere liv! 

• Jeg tænker at man som tilflytter er/må være bevidst om, at der ved cafeer/restaurationer mm. med 
udeservering, må forventes larm iht. regler, 

• Kæmp for at bevare udeserveringen - det er byens hjerte og puls 

• Lad byen leve og ånde 

• Lad nu udeservering blive, så verden ikke blir så strømlinet og grå. 
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• Lad os ikke slå livet ihjel - en bydel er også til at leve i. Og jeg bor altså ved halmtorvet hvor der er godt 
gang i den OG har små børn 

• Lad være med at slå bydelens liv og kultur ihjel, med for mange stramme nye regler! 

• Liv og stemning er en del af det at bo i byen. Hvis de fjerner liv på pladser og fortov så ødelægger de 
byen. 

• love it, giver stemning og er nice 

• Nyder det liv der er i byens gader, når solen kommer frem, det skal forsætte på bænke og ved caféer 
og restauranter. 

• næh, jeg er gennemgående ret positiv og synes at udeservering giver god stemning 

• Pas på ikke at kvæle bylivet for nogle få, der råber højt - vores hovedstad er til for dem, der bor her - 
men bestemt også for vores gæster. 

• Slap af, og lad os være her i vores by! 

• Som allerede skrevet så bor jeg ikke tæt på udeservering, vi skal også passe på ikke at lave en række 
forbud, så livet helt går i stå, København skal stadig være en by med liv og glæde. Ellers går turister 
forgæves, når de leder efter liv og glæde i København 

• Udeservering bidrager til at vi som borgere og naboer mødes og kommer hinanden ved. Så længe 
det er god blanding af spisesteder og udskænkningssteder, generer støjen ikke. Hvis kommunen 
tillader en udvikling som i visse områder af indre by, hvor det primært er udskænkningssteder, 
ændrer jeg sandsynligvis holdning. 

• Udeservering er en god og naturlig del af en hovedstad! Det behøver ikke at involvere høj musik og 
blinkende lys, men bare en mulighed for at mødes på neutral grund, i større grupper end jeg har 
plads til på min altan (hvilket helt også ville genere hele gården mere, end hvis vi sad på baren på 
hjørnet), eller bare et sted, hvor nogen har sørget for at have alle ingredienserne til den perfekte dark 
n’ stormy. 

• Udeservering er en kæmpe gevinst for hele København. Jeg elsker udeservering og benytter den 
meget ofte til kl 24 

• Udeservering er en vigtig del af en levende bydel. 

• Udeservering er mega hyggeligt og skal fremmes… det skaber liv og når man bor i byen er det fordi 
man elsker liv og ikke stilhed… 

• Udeservering er skønt og har medført en masse gode vibes i bydelen. Lad det dog leve. Vi gider ikke 
at det hele bliver så kedeligt og stille som et parcelhuskvarter 

• Udeservering er skønt. Gerne mere af det, tak :-) 

• Udeservering giver liv og god stemning - det skal ikke begrænses 

• Udeservering gør Vesterbro livligt og kosmopolitisk. Det skaber en god stemning, at folk kan nyde 
livet og have gode snakke og diskussioner over en kop kaffe eller et glas vin. Det er en del af det civile 
samfund og urban kultur, at mennesker kan samtale ved udendørs servering og en stor gevinst for 
København og Vesterbro at samtalen er rykket ud fra de indelukkede brune værtshuse og evt blevet 
mindre "øllet" (læs: alkoholiseret ).   

• Udeservering skaber liv i byen. Hvis man ikke ønsker liv kan man flytte til de tomme 
Ørestads/Nordhavn spøgelses områder. 

• Useservering er for mig at se en central del af alle de herlige tilbud i en storby, derfor er det for mig at 
se helt forrykt, at man på nogen måder overvejer at begrænse det. Ja, folk skal også kunne leve i byen, 
men det bør for mig at se ikke begrænse udeservering, liv, støj og glade dage. Vil man andet, er der 
formentlig rig mulighed for at finde en bolig uden for byen. Det er også min antagelse, at folk bl.a. 
vælger at bo i byen pga. de mange tilbud om udeservering, liv og glade dage, derfor er det for mig at 
se paradoksalt at skulle begrænse det. Personligt mener jeg også, at en storby frem for alt skal have 
tilbud til de unge, og det betyder ofte mere støj. 

• Vesterbro er dejligt pga livet i gaden. Søndag-tirsdag kan man måske lave forbuddet. Men onsdag-
lørdag er der liv i byen. Lad ikke de få bestemme for flertallet. 

• Vesterbro er mange steder en død bydel efter kl 18. vil ende som et rodet selvbetjent provinshul uden 
servering udendørs. Som det blev under coronabegrænsningerne 

• Vi bor i byen pga det liv og de kultur- og madtilbud der er. Skru ikke ned for det. Kbh er Danmarks 
største by, ikke en provinsby. 

• Vi bor i en storby hvor der er liv. Det skal vi respektere og huske på. Det er med til at gøre det til det 
sted, det er.Jeg synes, kørestole og barnevogne skal kunne komme forbi, men med hensyn til lyd og 
udendørs hygge er det en del af kulturen og med til at gøre Vesterbro til et dejligt sted at være hvor 
man kan hygge sig udenfor og nyde at andre gør det, så vi får liv i gaderne. 

• Vi går rundt med en barnevogn i byen, og er slet ikke generet af det. 

• Vores turister. Som hovedstad må vi bevare udendørs plads til diversitet, om det er til rygere, 
kulturen, børn, nabo fælleskab, spisning, teatergæster er underordnet. Der skal være synligt liv og 
fælleskaber i byen. 
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Andre kommentarer 

• Jeg synes det er problematisk at samle cafeer, restauranter og bodegaer i samme kategori, for i min 
optik er der stor forskel på at kunne sidde ude og ryge en cigaret efter en god middag og få en kop 
kaffe til og på at drikke den ene øl efter den anden. 

• Det nye forslag lyder som et godt initiativ. 

• Det skal bare stoppe. Ingen reservering 

• Det er synd, at planerne for Enghave Plads blev ændret, så udeserveringen blev begrænset for bl.a. 
Kaffeslabberassen på selve pladsen. 

• Byliv eller liv i byen tiltrækker osse mennesker fra Hvidovre som tager deres forstadsværdier med. 

• VESTERBRO OVERGIVER SIG ALDRIG 

• God stemning , fri hash og fred og kærlighed i verden. Plads til alle og kærlighed til alle 

• Tak for en dejlig bydel :) 

• Vesterbro bør ikke glemme, at det ikke altid har været hipster og eksklusivt. 


